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SPREMEnJEn ČaS KoMEDIJ SlovEnSKa MUSKa In UDaR Po MošKo

Abonente in ostale obiskovalce gle-
dališkega abonmaja komedij Ob-
čine Logatec obveščamo, da je 

prišlo do zamenjave predstav in prestavitve 
termina zadnje predstave, ki bo na sporedu 
tudi pol ure kasneje, kot sicer. Termin za-
dnje predstave je bil predviden za petek, 29. 
marca 2013, ki je hkrati petek pred Veliko 
nočjo, zato smo se skupaj z gledališčem 
odločili, da spoštujemo željo vernikov po 
primernem praznovanju in, v želji da bi se 
slednji lahko vseeno udeležili predstave, 
prestavimo termin dotične predstave. Da 

zagotovimo iste predstave, pa je bilo treba 
zamenjati vrstni red predstav. Tako bo v 
petek, 15. februarja 2013, ob 20. uri na 
sporedu predstava VID VALIČ & DENIS 
AVDIĆ: UDAR PO MOŠKO, zadnja 
predstava, SLOVENSKA MUSKA OD A 
DO Ž pa bo uprizorjena v torek, 26. marca 
2013 ob 20.30. uri. V kolikor bi nastopile 
še kakšne spremembe, vas bomo o slednjih 
pravočasno obvestili. Dodatne informacije 
o predstavah so na voljo na spletišču občine 
Logatec v dneh pred posamezno predstavo, 
zato nas obiščite na www.logatec.si oziro-

ma na zavihku, namenjenem prav gledali-
škemu abonmaju http://logatec.si/vsebina/
Gledališki-abonma/. Vstopnice za izven za 
vsako izmed abonmajskih predstav bodo na 
voljo teden dni pred predstavo na prodajnih 
mestih: Upravni center Logatec, recepcija, 
Tržaška cesta 50 A, 1370 Logatec, Tel.: (01) 
759 06 00, Knjigarna in papirnica DZS Lo-
gatec, Tržaška cesta 19, 1370 Logatec, Tel.: 
(01) 759 98 41, Turistična pisarna Naklo, 
Tržaška cesta 17, 1370 Logatec, Tel.: (01) 
754 15 18.

Občinska uprava

PRaKTIKUM

SKRb Za PRavoČaSno naJavo DoGoDKov

KaKo PovabITI ŽUPana na PRIREDITEv

Zakaj gre župan na določene priredi-
tve in na določene ne, kdo od orga-
nizatorjev ima prednost pri datumih 

in zakaj Občina Logatec ne določa, kdo 
sme imeti prireditev na določen dan? - Žu-
pan se trudi obiskati čimveč prireditev. V 
kolikor mu čas dopušča, obišče vse, v ko-
likor ne, pa ne gre za njegovo morebitno 
zamero, ampak za dejstvo, da je v tistem 
terminu že zaseden, ali pa za prireditev 
sploh ni vedel. Osnove bontona in pro-
tokola določajo, da je treba goste najprej 
povabiti na prireditev, če si jih tam želite. 
V primeru župana vam priporočamo, da 
najprej telefonsko (01/759 06 00) preverite 
v tajništvu župana, ali je župan v terminu 
vaše prireditve sploh prost. Gospo tajnico 
obvestite, da bi prosili, če bi lahko v žu-
panovem koledarju rezervirala ta termin. 
Termin pa potrdite še s pisnim vabilom, da 
ima tudi tajništvu dokumentirano, da se bo 
dogodek zgodil. Se pa lahko zgodi, da bi 
želela dva organizatorja prireditev izvesti 
v istem dnevu in ob isti uri in oba imata 
željo, da bi prireditvi prisostvoval tudi žu-
pan. V takih primerih pride na vrsto tisti, 
ki prvi zaprosi za županovo udeležbo in 
jo tudi potrdi. Imeti hkrati dve prireditvi 
v občini Logatec ne bi smelo predstavljati 
težav, saj je število prebivalcev dovolj ve-
liko, da prenese dve ali več prireditev ob 
istem času. Težava pa nastane, ko eden iz-
med organizatorjev pričakuje, da bo nekdo 
drugemu organizatorju prepovedal izvesti 
prireditev na isti termin. Večkrat je zato 
Občinska uprava prejela zahteve organiza-
torjev, da drugemu organizatorju prepove 
izvedbo prireditve na isti termin. Ob tem 
naj poudarimo troje:
1. Občina Logatec nima nobene pravne 
podlage, ki bi ji dajala pravico določati, 

kdaj ima lahko kdo prireditev, oziroma, ki 
bi ji dopuščala, da lahko nekomu prepove 
realizacijo prireditve, ker jo namerava iz-
vesti v istem dnevu in ob isti uri, kot jo 
ima že nekdo drug. Po domače: Občina se 
nima pravice vtikati v organizacijo prire-
ditve, katere ne organizira sama ali pa je v 
javnem interesu Občine. 
2. Čeprav je pomoč organizatorjem pri 
prireditvah domena Javnega sklada za kul-
turne dejavnosti Republike Slovenije (ka-
terega ustanovitelj je država in ne Občina), 
Občina kljub temu pomaga organizatorjem 
z možnostjo brezplačne objave najave do-
godka na uradni spletni strani. Pri tem je 
treba poudariti, da Uredba o posredovanju 
in ponovni uporabi informacij javnega 
značaja (Uradni list RS, št. 76/05, 119/07, 
95/11), ki določa vsebino uradnih spletišč 
javne uprave, ne določa, da bi bile lahko 
take vsebine, kot so najave prireditev in 
drugo, kar ne sodi v dela in naloge obči-
ne, sploh objavljene na občinskih spletnih 
straneh. A ker smo prijazna Občinska upra-
va, občanom vseeno pomagamo tudi na tak 
način, in to že leta. Sicer pa so naloge Ob-
čine pri prireditvah predvsem zagotavlja-
nje sredstev za njihovo izvedbo preko raz-
pisov in omogočanje dostopnosti kulturnih 
in drugih programov tudi preko skrbi za in-
frastrukturo, v katerih so programi izvede-
ni. Težavo s pokrivanjem terminov pa smo 
različne organizacije poskušale reševati že 
v preteklosti, in sicer s koledarji priredi-
tev za daljše obdobje, kot so trije meseci. 
Ker pa večina organizatorjev svoje prire-
ditve pripravlja šele v zadnjem trenutku, 
velikokrat tudi samo kakšen teden prej, je 
utopično pričakovati, da bi lahko imeli na-
jave več tednov ali celo mesecev vnaprej. 
Poskus, da bi imeli napovednik za nekaj 

mesecev vnaprej, je bil nazadnje izveden 
s strani požrtvovalnega dela Knjižnice in 
JSKD OI Logatec.
Tako na naši spletni strani kot drugih me-
dijih in publikacijah, ki smo jih pripravili 
kot Občina, imamo objavljene tudi tradi-
cionalne prireditve, ki se večinoma vrtijo 
okoli določenega datuma ali termina. Vse, 
kar je nestalnega značaja, pa je skorajda 
nemogoče pričakovati, da bo najavljeno 
pravočasno, ker je vse odvisno od posa-
meznih organizatorjev in ne nas. Priprava 
nekih koledarjev prireditev vnaprej pa je 
zelo nehvaležno dejanje in večinoma tudi 
izguba davkoplačevalskih sredstev, saj se 
večkrat zgodi, da organizatorji tudi datume 
svojih prireditve po tem, ko so tiskovine že 
distribuirane, spreminjajo, in potem priha-
ja do slabe volje tako s strani organizator-
jev kakor strani obiskovalcev.  Izkušnje so 
nas navadile, da je objavljanje dogodkov 
na občinskem spletišču v bistvu še najbolj-
ši način, saj je odvisno od organizatorja, 
kdaj bo najava objavljena (lahko jo pošlje 
nekaj dni pred prireditvijo ali pa nekaj me-
secev - vse je odvisno od njega), tudi spre-
membe so takoj objavljene. Jih je pa seve-
da treba poslati. Na zavihku http://logatec.
si/vsebina/Prireditve/ bo objavljena najava 
kogarkoli, ne glede na vrsto prireditve ali 
statusa organizatorja. Pomembno je, da se 
najavo dogodka poda na za to pripravlje-
nem obrazcu in na točno tak način, kot to 
zahteva obrazec. Z izpolnjevanjem navodil 
obrazca boste namreč zagotovili najhitrej-
šo možnost objave. Obrazec vas čaka na: 
http://logatec.si/vsebina/kultura.html. Pa 
veliko uspeha pri organizaciji prireditev in 
polne dvorane zadovoljnih obiskovalcev 
vam voščimo.

Renata Gutnik, Občinska uprava

obvESTIlo 
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vSEbIna

Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Latinski pregovor »Mens sana in corpose sano« (zdrav duh v zdra-
vem telesu) nam sporoča, kako pomembna je usklajenost telesa 
in duha. V današnjem času, ki ga oblikuje hiter tempo življenja, 

stare modrosti ne jemljemo dovolj resno ter se ne poglobimo vanjo. Vsi 
si želimo čim bolj uspeti, naj si bo v poslovnem svetu, v družinskem 
krogu ali na področju športa. Za vsak uspeh pa so potrebne dobre delovne 
navade, ki jih moramo osvojiti že v mladosti:  vztrajnost, koncentraci-
ja, red, samospoštovanje in spoštovanje do drugih, predvsem drugačnih. 
Spoštovati pa moramo tudi svoje nasprotnike, nikogar ne smemo podce-
njevati. Premagamo jih lahko samo, če smo boljši. Zavedati se moramo, 
da je zmagovalcev le »prgišče«, več je poražencev. A to še ne pomeni, da 
moramo takoj vreči puško v koruzo. Bistveno je, da korak za korakom, 
vsak na svojem področju, napredujemo. V življenju nam mora biti po-
memben naš osebni uspeh. Dobro ga je primerjati z drugimi, boljšimi, a 
le za to, da osebno rastemo. Ne smemo pustiti, da pridemo v primež tega, 
kaj drugi mislijo o nas in našem uspehu. Zavedati se moramo, da vsako-
dnevna športna aktivnost zelo koristi našemu telesu ter izjemno vpliva 
tudi na našo psihološko kondicijo. Možgani med vadbo namreč sproščajo 
endorfine, snovi, ki nam dajejo občutek sreče in zadovoljstva. Z aktivno-
stjo premagujemo vsakodnevne napore, slabo voljo, utrjujemo zdravje 
in samopodobo. Šport je pri vzgoji mladih zelo pomemben. Tega se zelo 
dobro, skupaj z vami, trenerji in zaposlenimi v občinski upravi, zavedam 
tudi sam. Naša želja in cilj je v različne športne in kulturne aktivnosti 
privabiti ter vključiti čim več otrok, mladih in starejših. Pri doseganju 
vzgojnih in športnih ciljev moram pohvaliti naše vrtce in osnovne šole, ki 
s svojim pedagoškim delom usmerjajo in spodbujajo otroke. Zelo vesel 
sem, da imamo v naši občini veliko zelo uspešnih športnih klubov in po-
sameznikov. Na vsakem koraku se pozna strokovno in trdo delo trenerjev 
ter vodstva posameznih društev, klubov. Za vaš doprinos in vztrajanje na 
začrtani poti se vam iskreno zahvaljujem. Športnih prireditev je v Lo-
gatcu res veliko in tudi posrečenih animacij za promocijo športa. Velik 
poudarek skušam dati Športni zvezi Logatec ter jo postaviti na mesto, ki ji 
pritiče. Na vse načine želim spodbujati športno dejavnost, zato je bil letos 
športno obarvan tudi »Županov novoletni sprejem«. V mojih očeh dobro 
zastavljen in uspešno izveden, upam da tudi v vaših. Naj povem, da sem 
»navdih« za ta dogodek dobil prav na športnih prireditvah, in sicer ob 
izvedbi: Božičkove košarke, dneva namiznega tenisa in dogodka ob štiri-
deseti obletnici delovanja mažoretk. Logatec ima tudi na področju športa 
že dolgoletno tradicijo. Na to nas spominjata sokolski in orlovski dom. 
Po vojni je tradicijo nadaljeval, sicer  v skromnih prostorih Didl doma, 
Partizan. V preteklosti so za logaški šport in mlade veliko naredili Drago 
Arhar, Vladislav Puc,Tone Mihevc in Zoran Mrak. Veliko so prispevali 
tudi šolski športni učitelji v Dolenjem Logatcu - Bogdan Comino. Želim 
si, da bi na vseh področjih vašega življenja prevladoval «fer plej«.

Vaš župan, Berto Menard
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na TEMo KoMUnalnEGa PRISPEvKa

PoJaSnIla obČInE

S tari postopki – zakaj odmera 
komunalnega prispevka zdaj?
Župan je z nastopom funkcije 

podedoval kar nekaj nerešenih zadev. 
Med njimi tudi področje komunalnih 
prispevkov. V povezavi s tem je bilo ne-
rešenih kar šest območij v Logatcu, in 
sicer; Plesišče, Volčji hrib, Jačka, Man-
drge, Gorenji Logatec in del Blekove 
vasi. Prva štiri navedena območja smo 
že uspešno rešili. Razlog, zakaj se ko-
munalni prispevek ni odmerjal prej, je 
treba poiskati pri prejšnjem vodstvu. 
Sedanje vodstvo pa si je ob nastopu 
funkcije vzelo dovolj časa, da je skupaj 
z občinsko upravo preučilo predmetno 
situacijo in se v dobro občanov o zadevi 
dobro poučilo. Strokovne službe so razi-
skale vse možne vidike postopka in pre-
učile tudi možnosti, da se le-tega sploh 
ne lotimo, vendar je iz več pridobljenih 
mnenj pristojnega ministrstva izhajalo, 
da občani ostajajo zavezanci za plačilo 
komunalnega prispevka, oziroma je ne 
glede na zakasnitev ves čas obstajala 
pravica občine, da odmeri komunalni 
prispevek in dolžnost občanov, da ta pri-
spevek poravnajo. Sam zakon namreč ne 
omejuje roka, v katerem lahko pristojni 
organ, ko gre za izboljšanje opremlje-
nosti stavbnega zemljišča s komunalno 
opremo, izda odmerno odločbo. Zato 
izdaja odmerne odločbe tudi ne more 
zastarati (sodba upravnega sodišča). Vsi 
očitki o retroaktivnosti so na tem mestu 
žal neutemeljeni. Ob tem pa želimo opo-
mniti, da so bili občani o tem, da občina 
namerava pričeti s postopki za odmero 
komunalnega prispevka, obveščeni v 
oktobru 2011. Občina Logatec je torej 
občane korektno in dovolj zgodaj obve-
stila o tem, da namerava izdati odločbe 
za odmero komunalnega prispevka za 
območje Gorenjega Logatca, saj je prve 
odločbe izdala šele konec leta 2012.
 
Kakšna je podlaga za odmero komu-
nalnega prispevka?
Zakonska podlaga za odmero komunal-
nega prispevka je Zakon o prostorskem 
načrtovanju (ZPNačrt). KOMUNALNI 
PRISPEVEK je plačilo dela stroškov 
gradnje komunalne opreme, ki ga za-
vezanec plača občini. S plačilom ko-
munalnega prispevka je zavezancu za-
gotovljena priključitev na že zgrajeno 

komunalno opremo. Šteje se, da so s 
plačilom komunalnega prispevka porav-
nani vsi stroški priključevanja objekta 
na komunalno opremo, razen gradnje 
tistih delov priključkov, ki so v zasebni 
lasti. ZAVEZANEC za plačilo komunal-
nega prispevka je investitor oziroma la-
stnik objekta, ki se na novo priključuje 
na komunalno opremo, ali ki povečuje 
neto tlorisno površino objekta, ali spre-
minja njegovo namembnost. Komunalni 
prispevek se odmeri v dveh primerih: - 
kadar se odmerja za potrebe gradnje in 
organ prejme zahtevo zavezanca oziro-
ma od upravne enote v zavezančevem 
imenu prejme obvestilo o popolnosti 
vloge za pridobitev gradbenega dovolje-
nja (šesti odstavek 79. člena ZPNačrt); - 
kadar je zaradi izboljšanja opremljenosti 
stavbnega zemljišča s komunalno opre-
mo treba izdati novo odločbo o komu-
nalnem prispevku po uradni dolžnosti 
(sedmi odstavek 79. člena ZPnačrt).

Kaj to pomeni po uradni dolžnosti?
Sedmi odstavek 79. člena ZPNačrt dolo-
ča, da kadar se komunalni prispevek od-
merja zaradi izboljšanja opremljenosti 
stavbnega zemljišča s komunalno opre-
mo, izda pristojni organ občinske upra-
ve odločbo po uradni dolžnosti (zaradi 
izboljšanja opremljenosti zemljišča s 
komunalno opremo in ne zaradi zvišanja 
vrednosti nepremičnine). V državnem 
Pravilniku o merilih za odmero komu-
nalnega je nadalje določeno, da izbolj-
šanje opremljenosti stavbnega zemljišča 
s komunalno opremo pomeni gradnjo 
tiste vrste komunalne opreme, na katero 
dotlej lastnik ni mogel priključiti objek-
ta oziroma mu ni bila omogočena njena 
uporaba. Po uradni dolžnosti pomeni, da 
zavezanec ni zainteresiran za plačilo ko-
munalnega prispevka,  obveznost njego-
vega plačila pa je že nastala. Torej v tem 
primeru plačilo komunalnega prispevka 
ni vezano na bodočo gradnjo, o kateri 
odloča investitor, pač pa je namenjeno 
plačilu dela stroškov gradnje komunal-
ne opreme, s katero je občina izboljšala 
opremljenost njegovega stavbnega ze-
mljišča. V tem primeru plačilo komu-
nalnega prispevka ni več odvisno od 
zavezanca oziroma njegove odločitve o 
gradnji, temveč pomeni njegovo obve-
znost.

Kako je občina prišla do podatkov, 
komu odmeriti komunalni prispevek? 
Občina je za odmero komunalnega pri-
spevka izhajala iz javnih uradnih evi-
denc. Prva taka evidenca je Zemljiška 
knjiga, kjer je občina pridobila podatke 
o lastništvu. Zemljiško knjižno načelo 
je načelo zaupanja, torej da so vsi po-
datki, ki so vpisani v zemljiško knjigo, 
točni in se nanj lahko zanesemo. Za 
točnost podatkov v zemljiški knjigi pa 
ni pristojna občina, pač pa vsak posa-
meznik, kjer velja načelo dispozicije 
strank, to pomeni, da je nek vpis v ze-
mljiško knjigo možen le ob predhodnem 
predlogu stranke. Druga evidenca pa je 
prav tako javna uradna evidenca pro-
storskih podatkov, ki jo vodi Geodetska 
uprava RS. Iz evidence GURS je občina 
pridobila podatke o velikosti zemljišča 
in velikosti objekta posameznika. 79. 
člen ZPNačrt določa, da občina komu-
nalni prispevek odmeri, če se stavbno 
zemljišče nahaja v obračunskem obmo-
čju in ne na kakršni koli drugi podlagi 
(evidenca priključkov, popisi študentov, 
evidenca GURS). Obračunsko območje 
je določeno v odloku in za obračunsko 
območje velja območje, na katerem se 
zagotavlja priključevanje na obstoječo 
in načrtovano komunalno infrastruk-
turo, oziroma območje njene uporabe. 
Velja, da so obračunska območja dolo-
čena, če je iz besedila odloka razvidna 
njihova enolična identifikacija v grafič-
nem izrisu teh območij. Če investitorje-
vo stavbno zemljišče ne leži v obračun-
skem območju, se mu dela komunalnega 
prispevka za opremljanje njegovega ze-
mljišča ne da odmeriti. 

Pa saj so objekti že priključeni
Komunalni prispevek NI ENAK ko-
munalnemu priključku. Za sam posto-
pek odmere komunalnega prispevka 
okoliščine, ali so zavezanci priključeni 
ali ne, niso pravno pomembne (sodba 
upravnega sodišča). Pogoj za odmero 
komunalnega prispevka ni že izvedena 
priključitev, saj je zavezancem v skla-
du z zakonom priključitev na določeno 
vrsto komunalne opreme zagotovljena 
šele s plačilom dela stroškov za izgra-
dnjo komunalne opreme. Postopek pri-
klopa (pogodba) bo Komunalno podjetje 
pričelo po tem, ko bodo s strani občine 
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prejeli pravnomočne odmerne odločbe o 
komunalnem prispevku.

Ali bi bili stroški nižji, če bi komunal-
ni prispevek občina odmerila prej, in 
zakaj občanov ne oprostimo plačila? 
Konkretno za območje Gorenjega Lo-
gatca so bili v Odloku o programu 
opremljanja za Gorenji Logatec, spreje-
tem v letu 2009, viri financiranja jasno 
prikazani. Celotna investicija je stala 
575.537,02 €. Skupni obračunski stroški 
(stroški, ki se razdelijo na zavezance) so 
bili preračunani na 393.616,88 €, razli-
ko predstavljajo drugi viri financiranja. 
Na podlagi tega je bil določen preračun 
obračunskih stroškov na enoto mere in 
sicer Cpi= 2,57€ ter Cti=12,46 €. V me-
secu maju 2011 je bil ta odlok preklican, 
tako je za območje veljal splošni odlok 
s preračunom obračunskih stroškov na 
enoto mere Cpi=2,18 ter Cti=7,86. To 
pomeni, da so se stroški, ki odpadejo za 
plačilo za zavezance Gorenjega Logat-
ca, zmanjšali za okvirno 30 %. Razliko 
sredstev se je nadomestilo iz občinskega 
proračuna. Skupni znesek vseh odmer-
nih odločb za Gorenji Logatec znaša 
okvirno 160.000 €, v povprečju pa je vi-
šina na zavezanca 1.400 €. 
V povezavi z oprostitvami plačila komu-
nalnega prispevka pa so le-te jasno dolo-
čene v 83. členu ZPNačrt. Zakon tako ne 
določa delnih ali celotnih oprostitev pla-
čila komunalnega prispevka zaradi tega, 
ker je nekdo gradil komunalno opremo 
pred npr. 15 leti. Nezakonit bi bil tudi 
občinski predpis, ki bi to določal. Ob-
čina bi sicer lahko predpisala oprostitev 
plačila komunalnega prispevka, vendar 
le za nestanovanjske stavbe, in bi to ob-
činski svet sprejel v obliki odloka, v tem 
primeru bi morala občina višino opro-
ščenih sredstev nadomestiti iz nenamen-
skih prihodkov občinskega proračuna. 
Tu se postavlja vprašanje o enakosti 
občanov (drugih območij, kjer smo po-
stopke odmere komunalnega prispevka 
zaključili). Vir: Opremljanje stavbnih 
zemljišč, Komunalni prispevek – Po-
godba o opremljanju, Praktični primeri, 
L. Štravs., GV Založba, 2010, Ljublja-
na; Zakon o prostorskem načrtovanju.

mag. Katja Žagar
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JaČKa, ManDRGE, GoREnJI loGaTEC

KanalIZaCIJa

Ko slišimo besedo kanalizacija, 
se navadno naši obrazi nekoliko 
spačijo in nas prve misli povede-

jo k smradu in umazani vodi. Preleti nas 
neprijeten občutek zanemarjenosti. Kana-
lizacijo, in seveda s tem mislimo odpadne 
vode, vedno vidimo kot problem nekoga 
drugega in se ne zavedamo, da so tudi to 
naši odpadki, za katere moramo prav tako 
poskrbeti kot za trdne odpadke, ki jih v ob-
čini marljivo ločujemo in s tem prispeva-
mo k čistemu okolju. Nezavedanje obstoja 
naših lastnih odplak (odpadnih vod) je v 
tem, da ko na stranišču potegnemo vodo, 
ko splaknemo lijake in ko odteče voda iz 
naših pralnih in pomivalnih strojev, jih ne 
vidimo več in zato za nas ne obstajajo, saj s 
preprostim potegom čiste pitne vode izgi-
nejo. Kaj se zgodi z odpadno vodo, ko »ča-
robno« izgine izpred naših oči, pa nas niti 
ne zanima oziroma se v to niti ne pogla-
bljamo. Našo popolno pozornost odplake 
pridobijo, ko jih v naši hiši oziroma bližnji 
okolici zavohamo ali ko nas te odplake za-
lijejo in povzročijo velike nevšečnosti, ki 
jih žal ne moremo odpraviti v trenutku.
Začnimo našo zgodbo o kanalizaciji in po-
tovanju odpadnih vod (odplake) na njenem 
začetku. Ko potegnemo poln kotliček čiste 
pitne vode in zapustimo stranišče, naši te-

lesni izločki potujejo po hišni kanalizaciji 
do jaška, ki povezuje hišno kanalizacijo z 
javno kanalizacijo. Tu se združijo z odpa-
dnimi vodami drugih stanovanjskih objek-
tov in po javnem kanalizacijskem sistemu 
potujejo na čistilno napravo, kjer poteka 
čiščenje odpadnih vod (odplak). Čiščenje 
komunalnih odpadnih vod poteka v več fa-
zah. Prvo fazo imenujemo predčiščenje, ko 
odpadna voda priteče do čistilne naprave 
in se s pomočjo grabelj ali sit iz nje izločijo 
večji trdni delci, kot so veje, koščki kovin, 
krpe itd. Izločeni delci gredo na ustrezno 
predelavo in odstranjevanje. Od tu naprej 
teče odpadna voda do peskolovov, v kate-
rih se usedajo težke snovi, kot so pesek, 
pepel, cigaretni filtri, kavne usedline itd. 
(večina teh usedlin se ne bi smela pojavlja-
ti, saj sodijo v ustrezne posode za odpadke) 
in se ustrezno predelajo in odstranijo. Ko 
so v večini izločeni vsi večji in manjši tr-
dni delci, odpadna voda priteče v biološke 
bazene. Tu se vpihuje v vodo zrak, kjer po-
teka aeracija, ko mikroorganizmi očistijo 
vodo biološkega onesnaženja. Nastaja bi-
ološko oziroma aktivno blato, ki se useda, 
bistra voda pa se preliva v iztok. Aktivno 
blato se zbira v zgoščevalniku blata. Ko so 
zgoščevalniki polni, se izvaja dehidracija, 
kar pomeni izločevanje vode iz aktivnega 

Že večkrat je bila izpostavljena tema komunalnega pri-
spevka in smo podali že kar nekaj pojasnil in obrazlo-
žitev. Iz medijev pa je jasno, da je to tema, ki je prav 

tako živahna tudi v drugih občinah. K odmeri komunalnega 
prispevka po uradni dolžnosti za območja Jačka, Mandrge in 
Gorenji Logatec je občina pristopila v letu 2011. S pozivi na 
izjasnitev je najprej zavezance seznanila z načinom in pod-
lagami za odmero komunalnega prispevka. Večina odločb je 
bila izdanih v preteklem letu. Skladno s tem pa je bilo, kot do-
pušča zakonodaja, vloženih tudi nekaj pritožb in kasneje tožb 
zoper občino na Upravno sodišče. V začetku meseca januar-
ja 2013 je občina prejela sodbe Upravnega sodišča. Sodišče 
je pritrdilo občini, torej je odločilo, da se tožbe zavezancev 
zavrne. V obrazložitvi sodišča je navedeno, da se strinjajo 
z obema izdanima odločbama občine (prvostopenjsko odloč-
bo občinske uprave in drugostopenjsko odločbo župana) ter 
še dodajajo nekatere navedbe, ki govorijo v prid delovanja  

 
 
občine. S tem je odvrnjen vsakršen dvom o tem, kar se je v 
javnosti vseskozi izpostavljalo, češ da občina neupravičeno 
zaračunava komunalni prispevek, da krši ustavo, ker naj bi 
šlo za retrogradnost postopkov, da ne moremo zaračunavati 
nekaj, za kar naj bi ljudje že plačali v preteklosti ali ker so že 
priključeni. Občinska uprava torej vseskozi deluje zakonito 
in pravilno izvaja sprejete predpise, zato tudi upamo, da se bo 
s tem povrnilo zaupanje v zakonito delovanje občinske upra-
ve in občine kot take, čemur je v zadevi odmere komunalnih 
prispevkov pritrdilo tudi sodišče. 

Občinska uprava

blata. Izsušeno aktivno blato pa se ustre-
zno predela in odstrani. Zdaj, ko poznamo 
pot odpadnih vod, bi vas radi opozorili, da 
zaradi vseh večjih delcev, kot so pesek, 
veje, krpe, kavne usedline, jajčne lupine in 
vsa ostala trša hrana (kar sodi v ustrezne 
posode za odpadke, ki so občanom na vo-
ljo!), povzročajo zamašitve in privabljajo 
glodavce, kot so podgane in miši. Slednji 
širijo bolezni, ki lahko povzročajo obole-
nja vseh nas. Z metanjem raznih predme-
tov v kanalizacijski sistem pride do zama-
šitve in uničenja črpališč. Oseba, ki meče 
predmete v kanalizacijski sistem, se mora 
zavedati, da lahko privede do popolne za-
mašitve cevi in razlitja odpadne vode od 
točke zamašitve navzgor, kar pomeni, da 
se bodo odpadne vode razlile tudi na dvo-
rišču osebe, ki je povzročila zamašitev. Tu 
pa pridemo na začetek naše zgodbe, ko se 
zavemo obstoja odpadnih voda, ki nam za-
grenijo in zasmradijo življenje. Zavedati 
se moramo, da smo vpeti v vsa dogajanja 
okoli nas. Večinoma lahko sami odločamo, 
kako pozorni in skrbni bomo, da bo naše 
življenje kakovostno. Vsi skupaj poskrbi-
mo, da odpadne vode ne bodo teme naših 
pogovorov in vir naše jeze.

Polona Ferjančič
Komunalno podjetje Logatec d.o.o.

KoMUnalnI PRISPEvEK »Za naZaJ«
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PobUDE Za SPREMEMbo naMEnSKE RabE PRoSToRa

Marko Rupnik, novi 
predsednik občinskega 
odbora N.Si.

novo voDSTvo obČInSKEGa oDboRa n.SI loGaTEC

obČInSKa PRIZnanJa

Pred koncem meseca novembra je bil izveden zbor član-
stva stranke N.Si Logatec. Ker je bilo to leto tudi volilno, 
smo izvolili nov občinski odbor in vodstvo stranke. Novi 

predsednik stranke je postal Marko Rupnik iz hotedršice. Po iz-
obrazbi je inženir gradbeništva, zaposlen v podjetju DARS, kot 
vodja izpostave avtocestne baze Logatec. Član stranke je že od 
leta 2000. Do sedaj je bil najprej član krajevnega odbora Rovte in 
kasneje tudi krajevnega odbora hotedršica. V začetku meseca de-
cembra je bil kongres stranke v Vipavi, katerega smo se udeležili 
tudi predstavniki občinskega odbora N.Si Logatec. Naše vodstvo 
se je predstavilo strankam v občinskem svetu. Pred novim letom 
smo obiskali tudi župana in oba podžupana občine Logatec. Tudi 
v regijskem odboru stranke N.Si imamo novega predsednika. Iz-
voljen je bil Peter Stavanja, ki je član našega odbora. In kot je 

povedal predsednik Marko Rupnik v 
svoji predstavitvi, smo stranka vrednot, 
ki deluje po načelih krščanske demo-
kracije in želi v javnosti povezovati vse 
državljanke in državljane Republike 
Slovenije, ki sprejemajo vse krščanske 
človeške vrednote. Ob tej priložnosti 
vabimo v našo sredino predvsem mla-
de in ostale, ki bi radi prispevali karkoli 
dobrega v naši občini Logatec. Več nas 
bo in le skupaj bomo dosegli cilje, ki 
smo si jih zastavili. 

Občinski odbor NSi Logatec
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Spoštovani bralec, spoštovana bral-
ka! S sprejetim občinskim pro-
storskim načrtom septembra 2012 

(v nadaljnjem besedilu: OPN) so bile 
obravnavane vse razvojne pobude, ki so 
jih do oktobra 2007 podali zainteresira-
ni posamezniki, javnost ali podjetniki. 
Skupaj je bilo v tem času vloženih 254 
pobud za nekaj čez 700 zemljiških par-
cel. Vsebina pobud je večinoma vsebo-
vala željo po spremembi iz nezazidljivih 
v zazidljiva zemljišča, pretežno za na-
men stanovanjske gradnje. Od vseh po-
bud jih 128 ni bilo upoštevanih. Ključni 
razlog za to so predvsem varovalni re-
žimi, saj so bile pobude v nasprotju s 
predpisi in usmeritvami za širjenje po-
selitve in varstvo kmetijskih zemljišč. 
Upoštevanih je bilo 117 pobud, od teh 
le delno 35. Radi bi opozorili, da morate 

nove pobude podati vsi tisti, ki ste jih 
že podali do oktobra 2007 in v postop-
ku sprejema OPN zaradi zgoraj naštetih 
razlogov niso bile upoštevane, saj se ne 
bodo avtomatično prenašale naprej! Mi-
nistrstvo ima v pripravi pravilnik, ki bo 
opredelil merila in kriterije za obravna-
vo pobud, tako da se bo morala občina v 
roku dveh let opredeliti za vsako pose-
bej. To pa še ne pomeni, da bo pobuda 
v roku dveh let v primeru njene spreje-
mljivosti tudi upoštevana v OPN, saj je 
pričetek postopka sprejema sprememb 
in dopolnitev OPN odvisen od odloči-
tve občinske politike. Kaj pomeni, če 
sem podal pobudo leta 2008 ali 2011? 
Pobuda bo obravnavana pri naslednjem 
sprejemu sprememb in dopolnitev OPN. 
Boste pa po sprejemu omenjenega mi-
nistrskega pravilnika obveščeni, ali vaša 

Občina Logatec v skladu z Odlo-
kom o priznanjih občine Loga-
tec in o priznanjih župana Obči-

ne Logatec (Logaške novice, št 4/01 in 
11/08) že dvanajst let podeljuje občinska 
priznanja posameznikom in društvom, ki 
s svojim delom dosegajo vidne rezulta-
te in uspehe in tako prispevajo k ugledu 
občine Logatec doma in po svetu. Ko-
misija za priznanja občine Logatec zbira 
predloge in glede na predvidene kriteri-
je Občinskemu svetu predlaga izbrane 
v potrditev. Priznanja – listina Občine 

pobuda sploh izpolnjuje merila in krite-
rije za nadaljnjo obravnavo. Kaj pa, če 
sem podal pobudo leta 2003 ali 2007? 
V tem primeru je treba najprej preveriti, 
ali se je namenska raba zemljišča s spre-
jemom OPN spremenila. Če se ni, potem 
morate podati novo pobudo. Kaj pa, če 
pobude še nisem podal? V sprejemni 
pisarni Občine in na spletni strani je pri-
pravljen obrazec »Pobuda za spremem-
bo namenske rabe prostora«, ki ga lahko 
kadar koli oddate. 

Občinska uprava

Logatec, spominska plaketa z znakom 
Občine Logatec in naziv častni občan – 
se podeli na slovesni prireditvi ob občin-
skem prazniku. V tem obdobju je prizna-
nja prejelo šestintrideset posameznikov 
in društev, od tega sta bili podeljeni dva 
priznanji častni občan Občine Logatec, 
in sicer ga je leta 2001 prejel Tone Kom-
pare, leta 2006 pa franci Jereb. In kdo bo 
prejel omenjena priznanja 20. septembra 
2013? To je odvisno tudi od vas. Oddajte 
vaše predloge z obrazložitvijo na ustre-
znih obrazcih, ki so sestavni del razpisne 

dokumentacije  do 8. 3. 2013, do 10. ure, 
v sprejemni pisarni Občine Logatec, ali 
jih pošljite po pošti, vključno z datumom 
8. 3. 2013. Vse podrobnosti lahko pre-
berete v Uradnih objavah v tokratni šte-
vilki Logaških novic. Veseli bomo vaših 
predlogov.

mag. Janja Nagode, predsednica  
Komisije za priznanja Občine Logatec
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aKCIJa STERIlIZaCIJ In KaSTRaCIJ MaČK

V Sloveniji je vsako leto zavrže-
nih nekaj tisoč mačk. Nekatere 
žalostno končajo v prometnih 

nesrečah, mnogo pa jih najdemo odlo-
ženih v kontejnerjih za smeti, grmovju, 
škatlah, v gozdu, zavezanih v vrečkah in 
še kje. Problem velikega števila nezaže-
lenih in zavrženih mačk se iz leta v leto 
povečuje, saj imajo mačke veliko spo-
sobnost reprodukcije. Ena sama mačja 
samica lahko skupaj s svojimi potomci 
spravi na svet kar 420.000 mačjih po-
tomcev. Nekaj razlogov za sterilizacijo 
oziroma kastracijo: poseg je ena naje-
nostavnejših in najučinkovitejših metod 
preprečevanja brejosti in s tem omeje-
vanja mačje populacije; z omenjenima 
posegoma mačke zavarujemo pred smr-
tno nevarnima spolno prenosljivima bo-
leznima (mačji aids in levkoza), ki se v 
največji meri prenašata s parjenjem in 
pretepi med mačkami; sterilizirane in 
kastrirane živali se manj pogosto pote-
pajo oziroma izgubijo, manj pogosto se 
tudi pretepajo, so bolj zadovoljne doma 
in bolj predane; kastrirani samci nava-
dno manj označujejo svoj teren.
Če bi bilo več steriliziranih in kastri-
ranih živali, bi bilo manj mladičev. Te 
bi lastniki oddajali najprimernejšim po-
svojiteljem. Če bi se pozneje zgodilo, 
da bi žival morala menjati dom, bi bilo 
več interesentov in zavetišča ne bi bila 
zadnja postaja na njihovi poti. S to akci-
jo bi radi spodbudili vse, ki imajo doma 
nekastrirane in nesterilizirane mačke, 
da razmislijo in odpeljejo svojega lju-
bljenčka na poseg. Cena sterilizacije 
in kastracije je namreč precej nižja kot 
stroški oskrbe mačjega legla ali stroški 
veterinarske oskrbe povoženega lju-
bljenčka. V času akcije lahko v izbra-
nih ambulantah ob predložitvi kupona 
opravite poseg sterilizacije oziroma ka-
stracije mačk po akcijski ceni. Kupon in 
seznam ambulant najdete tudi na spletni 
strani (občinska spletna stran). Več in-
formacij o akciji je na voljo na spletni 
strani Zavetišča horjul (www.zaveti-
sce-horjul.net/akcija).

Občinska uprava

Vsi, ki boste svoje mačke pripeljali na poseg v času akcije, sodelujete 
v nagradnem žrebanju za privlačne nagrade.  

ŽIG ambulante in podpis veterinarja

AKCIJA STERILIZACIJ 
IN KASTRACIJ MAČK
od 1. 2. do 15. 3. 2013

V akciji sodelujejo veterinarske ambulante:
• Veterinarska ambulanta Rex, Domžale (041 680 495)
• Veterina Noe, Radomlje (070 550 590)
• Veterinarska postaja Postojna  

in izpostava Cerknica (031 674 180)
• Veterinarska ambulanta Hrpelje (05 68 00 199)
• Veterinarska ambulanta Ilirska Bistrica (05 7145 010)
• Veterinarska postaja Vrhnika (01 7502 552)

 � Na poseg je treba žival predhodno naročiti po telefonu.  
Več o poteku akcije sterilizacij in kastracij mačk lahko preberete na spletni 
strani Zavetišča Horjul: www.zavetisce-horjul.net/akcija
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Poštna številka in kraj

Število 
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Telefonska številka
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Ob predložitvi kupona je v času akcije v vseh naštetih ambulantah 
cena sterilizacije 60 € in kastracije 42 €. Cene vsebujejo DDV. 


info@zavetisce-horjul.net
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  ElEKTRIČnI MRK v loGaTCU

  ZaboJnIKI HUMana

obČInE loGaTEC

vabIlo na Dan oDPRTIH vRaT

PRaKTIKUM

Občina Logatec se priključuje ak-
ciji ODPRTA VRATA, ki bo v 
številnih občinah po Sloveniji 

potekala 14. februarja 2013 v popoldan-
skih urah. S skupno akcijo občin članic 
in Skupnosti občin Slovenije želimo 
opozoriti na številne dobre in uspešne 
projekte slovenskih občin ter tako vam, 
drage občanke in občani, predstaviti do-
bro delo naše občine. Navsezadnje, tukaj 
smo za vas in zaradi vas! Občina Loga-
tec bo v četrtek, 14. februarja 2013 od 
10.00 do 16.00 ure ODPRLA VRATA – 
UPRAVNEGA CENTRA LOGATEC.
Na ta dan bodo številne občine po Slo-
veniji občankam in občanom odprle vra-
ta svojih uspešnih projektov, od vrtcev, 
turističnih informacijskih centrov, špor-
tnih dvoran, čistilnih naprav, sončnih 
elektrarn in mladinskih centrov, ter jim 
pokazale, koliko dobrega je bilo nareje-

URa DoGoDEK
ob 

10.30 Predavanje in delavnica – Znate pravilno ločevati smeti?

ob 
11.30

Protikorupcijska delavnica in predavanje za državljane  
v njihovih ožjih okoljih

ob 
14. 00 Predavanje – Občinsko redarstvo in varnost v prometu

ob 
15.00 Delavnica – Skupaj uredimo center Logatca.

Ob
10., 11. in 15.30 Voden ogled Upravnega centra Logatec.

nega in kako. Vodstvo Občine bo s svo-
jimi sodelavci vsem zainteresiranim 
občankam in občanom ter predstavni-
kom medijev v I. nadstropju Uprav-
nega centra Logatec (sejna dvorana) 
predstavilo naslednje vsebine:

Veseli bomo druženja z vami. Pridru-
žite se nam.

Berto Menard, župan občine Logatec

Številni Logatčani so prvo februarsko nedeljo preživeli 
brez elektrike in interneta, mnogi, zlasti tisti, ki kuha-
jo na elektriko, pa tudi brez običajnega nedeljskega 

kosila. Zaradi snežne ujme se je namreč  ob enih po polnoči 
zrušil električni drog v Blekovi vasi. Na Elektro Ljublja-
na, ki večino gospodinjstev v občini oskrbuje z električno 
energijo, so na številne klice občanov odgovarjali, da gre za 
hujšo okvaro, ki bo terjala večurno popravilo. Odlomilo je 
odcepni drog, so nam pojasnili delavci, ki so dopoldne pri-
speli na kraj nezgode. Brez elektrike so ostala gospodinjstva 
v Žibršah in večini Blekove vasi. Po prvotnih sporočilih naj 
bi popravilo trajalo do 13. oziroma 14. ure, a ker so bile 

težave z dobavo električne energije tudi drugod, se je delo 
zavleklo do 16.05, ko so sijalke naposled zasvetile. V Ble-
kovi vasi je delalo kakih deset delavcev Elektra Ljubljane, ki 
niti ob pomoči 5,5-tonskega rovokopača težavnega dela niso 
mogli opraviti prej. K sreči sončno nedeljsko popoldne pa je 
številne Logatčane namesto pred televizijske sprejemnike in 
računalnike, ki pač niso bili na voljo, zvabilo v naravo. Seki-
rica je tako bila polna sprehajalcev, sankačev in smučarjev. 

Blanka Markovič Kocen

ZaboJnIKI HUMana In HoDnIK Za PEšCE PRI MERCaToR CEnTRU loGaTEC

Na Občinsko upravo smo prejeli 
vprašanji ene od občank naše 
občine, ki jo zanima, kdaj bo v 

Logatcu postavljen zabojnik za rabljena 
oblačila in obutev hUMANA ter kdaj 
bo pri Mercator centru možen prehod za 
pešce s Poljske poti. Ob cesti, ki pelje 
proti poslovni stavbi Valkarton, v tem 
trenutku hodnik za pešce ni predviden. 

Zemljišče, kjer bi bilo, po mnenju ob-
čanke, treba urediti prehod za pešce, ni 
v lasti Občine Logatec. Ureditev preho-
da je tako odvisna od lastnika zemljišča. 
hUMANA zabojniki so dodobra priso-
tni po slovenskih občinah, v njih pa po-
samezniki lahko odlagajo rabljena obla-
čila, obutev, igrače... skratka stvari, ki 
so nekomu odveč, nekdo pa jih še kako 

potrebuje. Navadno so zabojniki posta-
vljeni na javnih površinah v lasti občin, 
in sicer je predvideno, da se na tisoč pre-
bivalcev dodeli en zabojnik. V občinski 
upravi se z odgovornimi iz organizacije 
hUMANA SLOVENIJA dogovarjamo o 
možnostih za postavitev takih zabojni-
kov.

Občinska uprava
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KMETIJSTvo

GEnSKo SPREMEnJEnI oRGanIZMI

Kmalu bomo pričeli z deli na vrtič-
kih in njivah (pomlad bo vsekakor 
prišla, kdaj točno, pa ne vemo) in 

sedaj imamo čas, da se razgledamo malo 
po svetu in vidimo, kaj nam je prinesla EU, 
globalizacija in ostale velike stvari, za ka-
tere smo se borili. Genska tehnologija bo 
premagala lakoto na svetu in pri pridelavi 
hrane ne bo več treba uporabljati škropi-
va – nam zagotavljajo navdušenci za GSO 
(gensko spremenjenih organizmov). Eko-
loški pridelovalci, zeleni in drugi naspro-
tno trdijo, da smo odprli Pandorino skri-
njico in spustili pošast na plano. Genska 
tehnologija, ena najbolj revolucionarnih 
tehnologij druge polovice 20. stoletja, je 
odprla nove poti na področju farmacije, 
medicine, varstva okolja, kmetijstva in pri-
delave hrane. Gensko inženirstvo: sanje ali 
nočna mora? frankensteinska hrana? Igra-
nje boga? Bi hrustali korenček, ki vsebuje 
gene prašiča? To je le nekaj naslovov, ki 
polnijo časopise in nam burijo domišljijo 
v zvezi s tem, kam bo človeštvo pripeljal 
neustavljivi tok znanosti.
Uporaba transgenih organizmov v medi-
cini in farmaciji ni sporna, saj že od leta 
1979 tako pridelujejo človeški inzulin. Na 

področju pridelave hrane pa se mnenja zelo 
razhajajo, saj so tveganja pri takem posegu 
v naravo lahko zelo velika. Gensko spre-
menjene rastline oprašijo sorodne, prosto 
živeče rastline v naravi, ki tako postanejo 
gensko spremenjene. To lahko pripelje do 
uničenja avtohtonih sort nekaterih kme-
tijskih rastlin, ki končno ne bodo tvorile 
semena in bomo prisiljeni kupovati tisto, 
ki bo na trgu. Druga nevarnost se skriva v 
uničevanju mikroorganizmov in bakterij v 
tleh, ki razgrajujejo te gensko spremenjene 
rastline. Po podatkih iz Italije se je na takih 
posevkih število mikroorganizmov v tleh 
prepolovilo. Tretja nevarnost so alergije, 
ki jih povzročajo nove, tuje beljakovine v 
hrani, ki so rezultat spremenjene kombina-
cije genov v kromosomih rastlin. To so le 
nekatere dileme nasprotnikov GSO, treba 
pa je poudariti, da je malo raziskav v to 
smer, kajti za raziskave je potreben denar, 
ki pa je bolj v rokah tistih, ki te organizme 
razvijajo (velike farmacevtske hiše, kot so 
Monsanto, Syngenta …)
In kakšne prednosti poudarjajo zagovorni-
ki GSO? Z vnosom tujih genov v rastline 
dosežemo odpornost na insekte – znana 
je Koruza-bt, kar pomeni, da je vnešen 

gen Bacillusa thuringiensisa, to je bacila, 
ki uničuje koruzno veščo. Se pravi, ko se 
ličinke te vešče prehranjujejo s koruzo, v 
nekaj dneh propadejo. Tako imamo 17 sort 
koruze-bt, ki so na evropski sortni listi in 
kot takšne se lahko pridelujejo tudi v Slo-
veniji. Z gensko manipulacijo dobimo tudi 
rastline, ki so odporne na herbicid. Koruzi 
so vcepili gen za odpornost na glifosat, kar 
pomeni, da posevek koruze lahko poškro-
pimo z nam znanim Boom efektom, ki je 
totalni herbicid in bo uničil vse plevele, 
ostala bo le koruza. Najpogostejša kultura, 
ki je gensko spremenjena, je soja, sledijo 
ji koruza, oljna repica, bombaž in osta-
le. Največji pridelovalci GSO pa so ZDA 
(42,8 milijonov ha), na drugem mestu je 
Argentina, sledijo Kanada, Brazilija, Ki-
tajska, Južna Afrika, Španija, Romunija. 
Vprašanje za ali proti puščamo odprto. 
Kot potrošniki pa moramo zahtevati svoje 
pravice, to pomeni označena živila, da se 
lahko odločimo, ali želimo gensko spre-
menjeno hrano ali ne.

Ana Ogorelec,
specialistka za vrtnarstvo pri KGZS - 

Zavod Lj
Mojca Vavken, kmetijska svetovalka

PRIloŽnoST Za (EKološKE) KMETIJE?

način dostave. Seveda se dogovorita tudi 
o možnostih odstopanja v primeru izpada 
pridelka in podobnih dogodkov. Kaj pri-
dobijo kmetije? Imajo možnost planiranja 
proizvodnje, nakupa semen in drugih pri-
pomočkov, zagotovljen prihodek, zaneslji-
vo plačilo za pridelke, brez posrednikov. 
Pridobijo priznanje v očeh potrošnika, saj 
potrošnik osebno pozna svojega pridelo-
valca hrane. Dobijo neposredno povratno 
informacijo o zadovoljstvu kupca s pridel-
ki, kupci pa se seznanijo s stroški pride-
lave. Kaj pridobijo potrošniki? Kupujejo 
sveža živila od odgovornih pridelovalcev, 
pridobijo ponoven stik z naravo in izbolj-
šajo svoje znanje glede pridelave hrane, 
imajo možnost spoznati kmetijo (lahko se 
preizkusijo v opravilih na kmetiji, se česa 
novega naučijo, kvalitetno preživijo prosti 
čas – tudi otroci), se seznanijo z novimi in 
tradicionalnimi poljščinami in vrtninami. 
Izboljšajo lahko svoje zdravje s kvalite-
tnejšo prehrano, dobijo več (kvalitetnejše 

pridelke) za svoj denar, vplivajo na oko-
lje, kjer živijo. Kaj pridobi družba? Zelo 
pozitivni so učinki na varovanje okolja: 
zelenjava je pridelana v neposredni bližini 
(nima za seboj »kilometrine«), uporabi se 
manj embalaže (zelenjava se dostavlja v 
povratnih zabojčkih, košaricah ipd). hra-
na se pridela in uporabi na lokalnem ob-
močju, kmetijska zemljišča so obdelana. 
Zagotovijo se delovna mesta, lokalno kro-
ženje denarja – ne podpiramo multinacio-
nalk, temveč lokalnega pridelovalca hrane. 
Nenazadnje gre za spodbujanje socialnih 
omrežij, socialne odgovornosti in zaupanja 
ter občutka za skupnost. Če želite izvedeti 
več o partnerskem kmetovanju, se oglasi-
te na kmetijski svetovalni službi (kontakt: 
Mojca Vavken, tel: 041 310 187, email: 
mojca.vavken@lj.kgzs.si), informacije do-
bite tudi na spletnih straneh: http://partner-
skokmetijstvo.si/

Mojca Vavken,
kmetijska svetovalka

Osnovni princip in namen partner-
skega kmetovanje je, da se v lo-
kalnem okolju neposredno po-

vežejo pridelovalci hrane in potrošniki. 
Začelo se je razvijati sredi 60 let prejšnjega 
stoletja v Nemčiji, Švici in na Japonskem, 
v 80 letih se je razširilo v ZDA in sedaj po-
novno postaja zanimivo v franciji, Veliki 
Britaniji, pa tudi pri nas. Projekt Partner-
skega kmetijstva pod pokroviteljstvom za-
voda Ekologičen je Umanotera (slovenska 
fundacija za trajnostni razvoj) proglasila 
kot primer dobre prakse v okviru projekta 
Slovenija znižuje CO2. Kako deluje par-
tnersko kmetovanje? Gre za neposreden 
dogovor med kmeti in potrošniki za doba-
vo sveže zelenjave (lahko tudi drugih pro-
duktov) s kmetije do potrošnika. Kmet po 
dogovoru s potrošnikom prilagodi setveni 
načrt (trenutno je pravi čas za to) in skupaj 
skleneta pogodbo o dobavi. Dogovorita se, 
katero zelenjavo oz. pridelke si potrošnik 
želi prejemati, določita količino, čas in 

  PaRTnERSKo KMETovanJE
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S PRavIlnIM KURJEnJEM Do PRIHRanKa

vaRČEvanJE Z EnERGIJo 

Kurjenje z drvmi zaradi visokih cen 
zlasti kurilnega postaja pomemb-
no. Meter bukovih drv stane okrog 

60 €, liter kurilnega olja pa približno 1 €. 
Če je kurilna vrednost 5 m3 bukovih drv 
primerljiva kurilni vrednosti tisoč litrov 
kurilnega olja, je kurjenje z drvmi trikrat 
cenejše. Pri letni porabi 15 m3 drv boste 
torej za drva dali manj kot tisoč €, za tri 
tisoč litrov kurilnega olja pa tri tisočake. 
To velja, če imamo učinkovito kurilno 
napravo in če z drvi pravilno kurimo. S 
pravilnim kurjenjem, ki ga omogoča re-
dno vzdrževanje kurilnih naprav, doseže-
mo boljši izkoristek energije, nižje izpuste 
dima in prašnih delcev, večjo požarno var-
nost in večjo zaščito zdravja ljudi. Pri lesu 
je težje zagotoviti tako dobro zgorevanje 
kot pri plinastih in tekočih gorivih. V kuril-
nih napravah ne moremo zagotoviti popol-

nega zgorevanja; nastajajo ogljikov mo-
noksid, različni ogljikovodiki, nezgoreli 
ogljik v pepelu in sajah. Osnovni problem 
zgorevanja lesa je, da je več kot polovica 
njegovih gorljivih komponent hlapnih. Te 
bodisi koristno zgorijo ali nekoristno uide-
jo v dimnik, zato so pomembni optimalni 
pogoji za zgorevanje. Izgorevanje hlapnih 
sestavin lesa lahko presodimo po barvi in 
velikosti plamena. Rdeč in temen plamen 
pomeni slabo zgorevanje, svetel plamen 
sprejemljivo, modrikast plamen pa dobro 
zgorevanje. V kolikor je temno rdeč pla-
men še kratek, je zraka premalo, gre za zelo 
slabo zgorevanje, iz dimnika se kadi temen 
dim. Posledica slabega zgorevanja so tudi 
sajaste in katranske obloge v kurišču in 
dimniku. Če je prišlo do vžiga v dimniku, 
gre za zelo slabo zgorevanje in je nujen 
obisk dimnikarja. Kakovost zgorevanja 

lahko ocenimo tudi po pepelu; svetel pepel 
pomeni dobro zgorevanje, pepel temnejše 
barve pa ostanke ogljika. Drva naj bodo 
suha, polena primerne velikosti. Za večja 
kurišča, npr. pri peči za centralno ogreva-
nje, naj bodo polena s premerom več kot 
sedem cm razcepljena. Drva nalagamo po-
stopoma. Na žerjavico damo dobro polo-
vico dolžine polen. Naložimo jih tako, da 
zrak lažje in v večji količini preide skoznje 
in žerjavico tudi v območje plamena. Ob 
naslednjem dodajanju potisnemo nezgore-
le ostanke polen na žerjavico in zopet pri-
ložimo naslednjih nekaj polen. Tako se ves 
čas ohranjajo kar se da enakomerni pogoji 
za zgorevanje. To sicer zahteva več dela, 
vendar dosegamo boljši izkoristek energije 
drv, manj onesnaževanja okolja z dimom, 
manj saj in manj pepela.

Marjan Papež

F
ot

o:
 M

. P
ap

ež



12 loGašKE novICE – FEbRUaR 2013 – šT. 1–2

KMETIJSTvo

oD ZIME 1. 12. 2011 Do ZIME 1. 12. 2012

o vREMEnU

»Vsaka stvar svoj čar, čas in kraj ima, 
vse beži in tak je red sveta,« so peli 
Avseniki. Danes pa tudi koledar in z 

njim letni časi niso več tisto, kar so bili. 
Vedno več je naglih sprememb, skokovitih 
nihanj temperatur, vremenske ujme niso 
nič neobičajnega. V letu, ki se končuje, jo 
je logaški konec kar srečno odnesel: bilo 
je nekaj dni, ko je močno pihal veter, fe-
bruarja je bilo zelo hladno (najnižja tem-
peratura v Blekovi vasi -18,3 st. C), poleti 
pa prevroče (najvišja 36.0 st. C), ni pa bilo 
nobene hujše toče. O tem, kaj so v tem 
času zabeležile aparature na amaterski vre-
menski postaji Logatec, mi je zaupal Luka 
Likar, študent meteorologije  iz Blekove 
vasi. Luka je tudi član Društva za razisko-
vanje vremena in podnebja (www.vreme-
-podnebje.si), katerega člani so večina iz 
naše občine. Kaj pa so letos opazovali v 
Rovtah, sta mi povedala Brigita in Janez 
Kavčič, ki imata tam padavinsko in feno-
loško postajo Agencije republike Slovenije 
za okolje. Naj začnem v Logatcu, in to s 
snegom: v noči iz 7. na 8. december je Slo-
venijo precej zamedlo, snežna odeja je bila 
v Logatcu debela 39 cm. Lani je prvi sneg 
padel že v oktobru, podobno je bilo tudi 
letos, a potem je sneg vsakič skopnel. Sicer 

pa je bilo lansko zimo 40 dni s snežno ode-
jo, s tem da so bili januarja samo trije dne-
vi, ko je bilo en centimeter snega. Sneg je 
potem ležal ves februar, a ga razen 21. 2., 
ko ga je zapadlo 20 cm, ni bilo veliko. En-
krat je snežilo še aprila, a se sneg ni sprijel 
s podlago. Malo snega letos pomeni tudi 
malo padavin, prve tri mesece 2012 jih je 
bilo le 100mm, nato so sledili trije mese-
ci z normalno količino padavin, potem pa 
dva poletna meseca, ko je bilo padavin le 
95 mm, še to 55 zadnje dni avgusta. Ta 
dva meseca sta bila tudi najbolj osončena, 
zelo suha in zelo vroča. Spomnim naj, da 
se je skoraj osušila Lokev (čistiti pa so jo 
začeli tik pred dežjem, ampak to je druga 
zgodba), Logaščica je bila na več mestih 
kopna. Da je skupna količina padavin do-
segla malo manj kot 1400 mm, so zaslu-
žni september, oktober in november, ko je 
zapadlo kar 45 % vseh padavin. To pa je 
seveda še daleč od povprečja za Logatec, 
ki po meritvah padavinske postaje ARSO 
pri Mezetovih v Logatcu za zadnjih 20 let 
znaša 1747mm. Omeniti je treba še, da je 
bilo precej suho tudi leto 2011 – 1200 mm 
padavin. Še malo statistike: vročih dni (30 
ali več st. C) je bilo letos 32, toplih dni 
(nad 25 st. C) 74, ledenih dni (0 st. C ali 

manj) 21. Najhladnejši mesec je bil februar 
s povprečno temperaturo -4,1 st. C, najto-
plejši avgust 20,7. Tudi v Rovtah normal-
nih zim z metrom ali več snega, ko se je na 
vrhu naredila debela skorja in si lahko ho-
dil po snegu, ni več. Sicer pa je prvi sneg 
lani padel že osmega oktobra in povzro-
čil precej škode (snegolom),  22. oktobra 
pa ga je padlo še 22 cm. Januarja je bilo 
snega malo, največ 29 cm ga je zapadlo 
4. februarja. Sneg se je obdržal do konca 
marca, potem pa je samo deževalo. Ledeni 
možje (v prvi polovici maja) so se tokrat 
držali koledarja, ohladilo se je, a snega ni 
bilo, tudi slane ne. Zadnja je bila 10 aprila, 
pogosto pa pade še prve dni junija. Tudi 
v Rovtah so bili prvi trije letošnji meseci 
suhi, naslednji trije normalno namočeni, 
nato pa je sledila suša. Zelenjava ni ob-
rodila, razen tam, kjer so obilno zalivali, 
pa še tam je bilo pridelkov manj in so bili 
slabše kvalitete. V avgustu je dež padal le 
dva dneva, več pa septembra, tako je bil 
močan naliv petega, ko je padlo kar 71,4 
mm dežja. Jesenski meseci so bili normal-
no namočeni, a za rastline, ki bi dež potre-
bovale v času rasti, je prišel prepozno.

Brane Pevec
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oblETnICa PD loGaTEC

lEToS 40 lET DElovanJa

Planinsko društvo Logatec je bilo 
ustanovljeno 19. julija 1973 in je 
štelo 59 članov. V času delovanja 

je imelo veliko vzponov in tudi padcev. 
V juliju 1977. leta je bil organiziran Pla-
ninski tabor planincev Ljubljanskega ob-
močja v Kališah pri »Tončkovem domu«, 
kjer se je zbralo okrog 900 članov planin-
skih društev. Na njem je bila predstavljena 
»Notranjska planinska pot« in bil razvit 
prapor društva. Kmalu je dozorela želja po 
lastnem planinskem domu. S skoraj 8 ti-
soč prostovoljnimi delovnimi urami je bila 
obnovljena propadajoča »Cajnarjeva« hiša 
v Novem Svetu. Otvoritev planinskega 
doma je bila 14. septembra 1985. leta. Ob 
praznovanju 10-letnice društva (avgusta 
1983.) je bila odprta »Logaška planinska 
pot«. Vsako leto so organizirani števil-
ni pohodi in vzponi (tudi v tujino), ki jih 
vodijo šolani vodniki (okrog 30 letno –od 
leta 1999 potekajo obvestila tudi na LEP-
-u), markacisti vzdržujejo planinske poti 

in se izobražujejo na tečajih. Pozneje je 
začela delovati tudi sekcija za varovanje 
okolja. Planinsko društvo se je povezova-
lo tudi s sosednimi društvi, od leta 1982 s 
PD hrastnik. Veliko let sodeluje z MDO 
PD Notranjske. Planinci iz Rovt so zgradili 
svoj planinski dom in leta 1986 ustanovili 
svoje društvo. Leta 1979 in 1995 je dru-
štvo organiziralo planinsko šolo. Od 1987. 
poteka tradicionalni pohod »Logatec–Tri-
glav«. Planinci se od 1979. udeležujemo 
očiščevalnih akcij v mesecu aprilu. V Pla-
ninskem domu »Cajnar« so bila organizi-
rana občinska prvomajska srečanja, razni 
tečaji in izobraževanja, letni občni zbori 
društva, srečanja planincev Notranjske 
ipd. Opravljena so bila obnovitvena dela 
doma in okolice,  nabavljen inventar tudi 
po naročilu inšpekcijskih služb. Nekoliko 
so se skalili odnosi v društvu v času so-
dnega reševanja nesoglasja z novim lastni-
kom »Cajnarja«. Sporazumno je bila hiša 
vrnjena lastniku pred 7. leti. Planinsko 

društvo je izmenjalo 6 predsednikov, ima 
pa 150 članov. Društvo je nekajkrat selilo 
pisarno. Sedaj ima uradne ure ob četrtkih 
od 18. do 20. ure v Logatcu, Stara cesta 
8 (stavba društva upokojencev). V teku je 
priprava praznovanja 40-letnice društva, 
ki bo 19. maja 2013 v Grčarevcu, MDO 
PD Notranjske pa bo obeležil 120-letnico 
organiziranega planinstva v Sloveniji, zato 
so na prireditev vabljeni planinci PD No-
tranjske, predstavniki sosednih MDO-jev, 
Občine Logatec kot sofinancerja dejavno-
sti PD in ljubitelji planinstva. Še program 
aktivnosti PD Logatec za mesec marec: 
10.3.:hleviše (818 m), 4 ure hoda, vodja: 
Janez Slabe, zahtevnost: lahka; 17.3.: po 
Logaški poti, 6 ur, Jernej Rus, zahtevnost: 
lahka; 24.3, Porezen, 6 ur, Janez Slabe, 
zahtevnost: lahka; 31.3.: Čemšeniška pla-
nina, 5 ur, Dušan Jozelj, zahtevnost: lahka.

Marinka Petkovšek 

DEDEK MRaZ IZ laZ

»Kako pride Dedek Mraz v naše kra-
je?« - »Na saneh, seveda! Tudi smu-
čati zna«, je odgovoril dedi, ki še po-

mni tiste prave zime, »ko je škripalo pod 
gojzarji in si lahko hodil po celem snegu, 
od ivja je bilo vse belo«. - »Ah, dedi, ti 
nič ne veš. Dedek Mraz se vozi z raketo, 
lahko prileti s helikopterjem, k nam pa 
se bo najbrž pripeljal z avtom. S sankami 
se ne more, saj vidiš, da ni snega«. - »Še 
eno vprašanje. To pa bo najbrž bolj težko. 
Kje pa je doma Dedek Mraz?« - Prva se 
je oglasila babica: »Tam daleč na severu, 
tam, kjer je vedno sneg in mraz, od tam 
pride v naše kraje«. - »Ah babi. Tudi tam 
je doma, ampak več jih je in eden ima svoj 
dom tudi pri nas v Lazah. Nisem pa še vi-
del, kje stanuje: morda v kakšni od naših 
jam ali pa na Lanskem vrhu?« - Decem-
bra je Dedek Mraz skupaj s spremstvom 
z učenci podružnične osnovne šole Laze 
najprej v sredo 19. decembra obiskal ded-
ke in babice, ki živijo v Domu starejših v 
Logatcu, dan kasneje pa še tiste v Cerkni-
ci. V obeh domovih so bili res lepo spre-
jeti. 27. 12. pa je prišel kar skozi gozd, ki 
so ga na odru napravili za predstavo Janko 
in Metka. Dedku Mrazu in obiskovalcem 

Dedek Mraz je obdaril tudi otroke iz Laz.

so jo prikazali mladi iz šole Laze, katerim 
je z nasveti priskočila na pomoč učiteljica 
Karmen Osredkar. Ne bi bilo prav, če ne bi 
omenili, da je dedek Mraz povsod imel s 

seboj tudi darila. Da je potekalo vse tako, 
kot je treba, so skrbeli člani Turističnega 
društva Lanski vrh.

Brane Pevec
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PRaZnIČno PoPolDnE

Letos smo se z ekipo, ki mi je poma-
gala uresničiti idejo, odločili ubrati 
nekoliko drugačen koncept progra-

ma in prodajanja izdelkov na prazničnem 
popoldnevu. Zamislila sem si ulični vrvež, 
kjer se prepletajo gledališče, glasba, prodaja 
izdelkov na prazničnih stojnicah, zraven pa 
sproščeno kramljanje obiskovalcev. Vzduš-
je ulice smo pričarali z uličnimi svetilkami, 
ki so jih izdelali starejši učenci pri izbirnem 
predmetu likovnega snovanja, z naravnimi 
smrekami, ki nam jih je priskrbel naš hišnik, 
in seveda z lučkami, ki so krasile nekatere 

V novo leto smo stopili v zelenju – s toplim vremenom. 
Bilo je res dolgčas za ta letni čas. Vsi smo si želeli vsaj 
malo beline – snega, posebej otroci. 13. januarja je prišel 

tudi sneg! Močno sneženje se je kar nadaljevalo. Snežna odeja 
je bila 15. januarja debela že 40 cm in še je snežilo. Razpored v 
našem domu je narejen. Januarja so se dogajale razne prireditve: 
11. 1. kuharska delavnica v I. nadstropju, 12. 1. prevoz na sejem 
v Logatec, 16. 1. obisk Turističnega društva Šiška ob 16. uri v 
dvorani, 24. 1. kuharska delavnica v II. nadstropju, 30. 1. tom-
bola ob 16. uri v dvorani. Vse kuharske delavnice so res nekaj 
posebnega. Pod vodstvom gospe Angele se dela udeležijo tudi 
oskrbovanke, ki so zmožne za tako delo. Tudi druge dejavnosti 
se razvijajo. Obisk raznih društev prinese veliko popestritev lju-
dem v domu. Res je treba starim ljudem prinesti nekaj veselja v 
monotono življenje. Tako smo zaključili januar še kar spodbu-
dno. Zadnji, 31., nas je razveselil s sončnim vremenom.      

Vera Kukec

Ob koncu starega leta se je dobro ozreti v preteklost, po-
gledati, kaj je bilo dobrega, ter se v prihodnost zazreti v 
upanju, da se stvari lahko še izboljšajo. Klub logaških 

študentov (KLŠ) je v letu 2012 izvedel dvajset projektov ter pet 
celoletnih projektov nudenja subvencij na področju športa. Na 
športnem področju smo vse leto mladim nudili subvencionirane 
karte za aerobiko, zumbo, fitnes, cenejše smučarske karte za ve-
čino slovenskih smučišč ter tedensko rekreacijo v telovadnici. Na 
kulturnem področju smo izvedli gostujočo gledališko predstavo 
Udar po moško ter lastno dramsko igro, ki je doživela šest uprizo-
ritev. Mladi so se lahko udeležili tudi predavanja Nare Petroviča 
na temo ekoloških naselij in trajnostnega načina bivanja. Za za-
bavo smo poskrbeli s številnimi gostovanji uveljavljenih skupin: 
MI2, Muff, Zlatko, Jam Session. Največja projekta pa sta bila maj-
ski koncert z brucovanjem ter Logaško poletje. Ravno slednje je 

doživelo velik odziv. festival, ki je trajal 10 dni, je različnim sta-
rostnim skupinam ponudil kakovostne vsebine in dobre zabavne 
večere. Še posebej smo ponosni na dve dobrodelni akciji: zbiranje 
sredstev za male živali iz Zavetišča horjul ter pomoč mladim štu-
dentskim družinam. Izpeljali pa smo tudi projekt inštrukcij »Štu-
denti pomagamo dijakom«, pri katerem smo opravili skoraj 100 ur 
inštrukcij matematike in fizike, namenjenih srednješolcem. Dobro 
je zaživela tudi podružnica KLŠ, Klub Stara šola v hotedršici, s 
katero želimo svoje delovanje razširiti tudi v okoliška naselja. V 
Klubu deluje mlada in zagnana ekipa, ki si prizadeva popestriti 
dogajanje v hotedršici. V novo leto vstopamo z željami, da svoje 
delovanje še razširimo in s tem mladim omogočimo kakovostno 
preživljanje prostega časa v Logatcu.

Jerca Korče

smrečice in tudi prizorišča. Kulturni program 
se je odvijal na treh prizoriščih, kar je dose-
glo učinek uličnega gledališča. Nastopali so 
učenci, ki obiskujejo šolske pevske zbore – 
pevska pripravljalnica, otroški ter mladinski 
zbor, potem pa še deklamatorji, pripovedo-
valci pravljic, folklorno društvo Drevored, 
učenci POŠ Laze in učenci glasbene šole. 
Novost na letošnji prireditvi je bila prodaja 
izdelkov, ki so jih izdelali učenci naše šole. 
Stojnic s ponudbo je bilo zato manj kot prej-
šnja leta, ko smo k prodaji povabili še zuna-
nje prodajalce. Na stojnicah so učenci s svo-

  PRISPEvEK IZ DoMa STaREJšIH loGaTEC

  KlUb loGašKIH šTUDEnTov USPEšno ZaKlJUČIl lETo 2012 
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jimi mentorji ponujali izdelke, ki so nastajali 
pri likovnih in ekokrožkih, v podaljšanem 
bivanju, pri izbirnih predmetih in tehniških 
dnevih. Tako so obiskovalci lahko izbirali 
med  voščilnicami, izdelki iz gline, narav-
nimi mili, pa tudi piškote in medene napit-
ke so si lahko privoščili. Brez tako odličnih 
sodelavcev, ki so bili pripravljeni izpeljati 
program in sceno, ki sem si ju zamislila, mi 
nikoli ne bi uspelo, zato sem jim neizmerno 
hvaležna in upam, da bomo tudi v prihodnje 
tako odlično sodelovali.

Agata Smrekar
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DECEMbRa JE v loGaTCU PoTEKalo TRoDnEvno novolETno RaJanJE. oRGanIZaToRJa obČIna loGaTEC In DRUšTvo aKTIv.

novolETno RaJanJE v loGaTCU

Med 29. 12. 2012 in 1. 1. 2013 
smo se v Logatcu lahko udeležili 
festivala Silvestrovanje v Logat-

cu. Glavna organizatorja festivala, Občina 
Logatec in Društvo Aktiv, sta k prostovolj-
nemu sodelovanju pritegnila več kot 150 
ljudi in 30 članov društva Aktiv. festival 
se je začel v soboto, 29. 12. 2012, ob 21. 
uri v ogrevanem šotoru na makadamskem 
parkirišču za Krpanom. Po pozdravnem 
govoru predsednika društva Aktiv g. Luke 
Škrlja smo prisluhnili ansamblu folk Idoli, 
ki nam je igral vse do 2. ure zjutraj. Priredi-
tev je obiskalo okoli 800 ljudi, kar je orga-
nizatorje močno razveselilo. V nedeljo, 30. 
12. 2012, se je festival nadaljeval s tržni-
co, na kateri je na povabilo društva Aktiv 
sodelovalo 18 društev in posameznikov, 
ki so predstavili svoje izdelke. Med njimi 
smo videli tudi stare znance in tiste, ki so 
se Logatčanom predstavili že na Miklavže-
vem sejmu. Pokušali smo piškote in doma-
če pecivo, videli doma narejene kvačkane 
in pletene izdelke, kot so torbice, uhani in 
denarnice, izdelke iz stekla, oblačila, čaje 
in mila ter druge zanimive izdelke. Skoraj 
vsi sodelujoči na tržnici so tako rekoč do-
mačini, kar pomeni, da so naši občani zelo 
kreativni ljudje z veliko različnih znanj. Ob 
pogledu na čudovit zaprt prostor, ogrevan 
šotor, kjer si se kljub mrzlemu vremenu 
zunaj lahko počasi sprehodil od stojnice 
do stojnice, je ob zaključku tržnice ostal 
grenek priokus, da nekatere prodajalce in 

ustvarjalce morda vidimo šele prihodnje 
leto. Če bo sreča mila, pa na Gregorjevem 
sejmu. In v glavi je samevala misel: pokrita 
tržnica Logatec bi lahko postala konstan-
ta! V popoldanskih nedeljskih urah se je 
tržnici vzporedno pridružil pester kultur-
ni program. Lepo besedo nam je prebral 
predsednik društva Zeleni oblaki, Tim 
Uršič, ki je tovrstno meddruštveno sodelo-

vanje tudi pohvalil. Nato je sledil koncert 
božično-novoletnega zbora z ansamblom 
Spes. Pod taktirko Estere Stojko smo lah-
ko poslušali glasove 60 mladih pevcev in 
odlične solistke Urše Mihevc. Dogajanje so 
popestrile tudi logaške mažoretke iz Twir-
ling kluba Logatec, sledila pa jim je Golaž 
Godba, 12-članska zasedba glasbenikov iz 
vrst logaške godbe. Ob 21. uri je na oder 
stopil glasbenik Matija Jahn, zvezda X 
factorja, ki je obiskovalce zabaval vse do 
23. ure. Društvo Aktiv je bilo po besedah 
g. Škrlja »tudi z nedeljskim obiskom zelo 
zadovoljno, saj je silvestrovanje obiskalo 
več kot 1000 ljudi«. V ponedeljek, 31. 12. 
2012, je otroke in odrasle obiskal in obdaril 
Dedek Mraz. Nato smo zopet lahko poslu-
šali Golaž Godbo, ki je odlično ogrela pri-
sotne obiskovalce. Ob 21. uri pa so svoje 
odigrali Mladi Godci, ki so marsikateremu 
obiskovalcu dodobra zanetili pod nogami. 
Najboljšim plešočim parom so godci po-
delili tudi skromna darila. Ob 23.50. uri je 
zbrane nagovoril župan Berto Menard, nato 
pa nas je le še nekaj minut ločilo od prihoda 
novega leta. Skupaj smo odštevali sekunde 
in se ob melodijah Mladih Godcev zavrteli 
v novo leto z mislijo: vsem vse najboljše.

JanjaMladi godci so marsikomu zanetili pod nogami.

Naši občani so ustvarili pisano tržnico.
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Klš v lETo 2013 Z DvEMa DobRoDElnIMa aKCIJaMa

Pri Sveti Ani nad Ložem je bila v 
nedeljo, 13. 1., spominska slove-
snost, na kateri so se poklonili 

spominu padlim borcem 1. in 3. čete 
Notranjskega odreda. Ti so izčrpani 
in premrzli po dolgem, napornem po-
hodu legli k očitku po hišah. Ker je 
ta del Notranjske že nekaj časa veljal 
za osvobojeno ozemlje, je njihova bu-
dnost popustila. Kot kažejo zgodovin-
ska dejstva, so bili izdani, tako da so 
domobranci vasico obkolili in pričeli s 
streljanjem. Padlo je 16 partizanov in 
en vaščan, 15 pa so jih odpeljali na ko-
mando v Cerknico in potem v ljubljan-
ske zapore. Med njimi tudi dvojčka 
Bojana in Mitjo Tollazzi iz Logatca. V 
spomin na ta žalostni dogodek je Zdru-
ženje borcev za vrednote NOB Loga-
tec, kot že nekaj let doslej, organiziralo 
tokrat avtobusni prevoz iz Rovt, hote-
dršice, Logatca in Laz na kraj prire-
ditve. Kakor da bi vreme hotelo vsaj 
malo spomniti udeležence letošnje pri-
reditve na tiste dni zadnjega leta vojne, 
je med slovesnostjo močno snežilo. 
Kar pa ni motilo harmonikarke Mag-

Klub logaških študentov (KLŠ) od januarja do maja 
2013 organizira dve dobrodelni akciji. Prva akcija je 
posvečena zbiranju sredstev in materiala (deke, zdra-

vila, povodci, igrače) za male živali v Zavetišču horjul. Na 
KLŠ smo podobno akcijo izpeljali že v 
lanskem letu. Zavedamo se, da v času 
krize včasih pozabimo na male živa-
li. Zato smo se odločili, da pomagamo 
Zavetišču za male živali iz horjula. K 
sodelovanju smo povabili tudi trgovi-
no za male živali Štiri tačke, ki nam bo 
nudila podporo in pomoč pri zbiranju 
sredstev. Ves material bomo v slabem 
polletnem obdobju zbirali v prostorih 
KLŠ v času uradnih ur. V primeru večje količine pa imamo tudi 
ekipo, ki pride stvari iskati na dom. Želimo si, da v času, ko 
ljudje sebe postavljamo pred ostala živa bitja, predvsem mladi 
ne pozabimo na vse ostale prebivalce, ki poleg človeške rase 
živijo na našem planetu. 
Druga akcija pa je namenjena otrokom. Pol leta bomo zbirali 
vse rabljene ali nove šolske potrebščine. Na Območnem zdru-

ženju Rdečega križa v Logatcu so nam povedali, da se vsako 
leto soočajo z velikim pomanjkanjem šolskih potrebščin. Štu-
denti in dijaki pa nismo tako daleč od osnovnošolskih klopi 
in verjamemo, da se pri vsakemu doma skriva kakšna puščica, 

šolska torba ali zgolj šilček, ki ga ne 
potrebujemo več – nekomu drugemu 
pa lahko s podarjenim polepšamo prvi 
šolski dan. Sredstva bomo zbirali v 
prostorih Kluba logaških študentov ter 
jih sproti dostavljali na RK Logatec. 
Poleg tega se bomo s prošnjami obr-
nili tudi na lokalna podjetja, ki lahko 
donirajo svoj promocijski material v 
obliki zvezkov, svinčnikov, blokov ... 

Na tradicionalnem Majskem koncertu bomo z akcijo zaključili 
in upamo, da bomo takrat lahko vsi skupaj z mislijo, da smo 
storili nekaj dobrega, nazdravili uspehu.

Jerca Korče

  SPoMIn na TRInaJSTI JanUaR lETa 1945
de Mlakar, flavtistke Urše Zabukovec, 
pihalnega orkestra Kovinoplastika 
Lož, recitatorjev Toneta Šepca, Lau-
re Antončič, hane Truda in pevskega 
zbora Jasne, da ne bi kulturnega dela 

programa programa, ki se je zaključil 
s pesmijo Vstala Primorska, speljali do 
konca. Prireditev sta organizirali ZZB 
NOB Lož in občina Loška dolina. 

Brane Pevec

»Z MISlIJo, Da SMo 
SToRIlI nEKaJ  

DobREGa«
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naSIlJE na MobIlnI TElEFonIJI In na SPlETU – MlaDIM In STaRšEM v RaZMISlEK In v PoMoČ

»InTERnET v MoJEM ŽEPU – SvET na DlanI – vaRovalKa v GlavI«

Mesec februar v zadnjih osmih 
letih poznamo tudi kot me-
sec osveščanja o varnejši rabi 

interneta. V letošnjem februarju so ak-
tivnosti namenjene varnejši in odgovor-
nejši rabi mobilnih naprav (mobilnih/
pametnih telefonov, tabličnih računalni-
kov), ki danes že zelo mladim uporab-
nikom omogočajo veliko več kot zgolj 
telefoniranje in pošiljanje sporočil. Tem 
vsebinam so namenjene tudi aktivnosti 
preventivnega programa OŠ 8 talcev 
Logatec, ki jih izvajamo delavci šole in 
g. Blaž Alič, policist Policijske postaje 
Logatec. Pošiljanje žaljivih sporočil, 
komentarjev ali SMS, obrekovanje na 
forumu ali spletnem dnevniku, objava 
ali žaljiva obdelava fotografij brez ve-
dnosti osebe na fotografiji, ukradeno 
geslo, uporaba lažne identitete, nadle-
govanje preko spletne kamere, snemanje 
in objava nasilnih oziroma neprimernih 
videoposnetkov (npr. šolski pretep) so le 
nekatere oblike spletnega nadlegovanja. 
Vse navedeno pa sodi v isti koš – gre za 
nasilna dejanja. Ob reševanju vedno ve-
čjega števila primerov spletnega nasilja 
in po razgovorih s številnimi mladostni-
ki (individualno, s skupinami mladih, v 
oddelkih) menim, da mladi še nimajo 
dovolj izostrenega občutka, da gre prav-
zaprav za nasilno dejanje z vsemi ustre-
znimi posledicami. Če nekdo zmerja, 
žali ali celo udari drugega, so posledice 
vsem nam že bolj ali manj jasne: pred-
vsem se zelo jasno zavedamo, da gre v 
vseh teh primerih za nasilje; mladi pov-
zročitelj tvega, da od okolja (sovrstni-
kov) dobi odkrit negativen odziv; žrtev 
nasilno dejanje prijavi policiji ali pove 
svojim staršem, ki se pogosto odločijo, 
da skupaj s svojim otrokom pozvonijo 
pri povzročitelju doma – čemur lahko 
sledi za vse zelo očiščevalen razgovor 
(te oblike urejanja odnosa se mladi si-
cer najbolj bojijo) … V virtualnem svetu 
spleta pa se zdi vse lažje izvedljivo (npr. 
anonimnost, ko ob žaljivki ni treba po-
gledati v oči, ni se treba izpostaviti in 
ni posledic dejanj). Za povzročitelje pa 
v navideznem svetu interneta negativnih 
povratnih informacij pogosto ni: koliko 
mladih uporabnikov socialnih omrežij 
na primer na profilu antiskupine (»hate 
profili«), kjer gre pravzaprav za pravo 
linčanje, zapiše svoje mnenje o nestri-

njanju s takšnim načinom; koliko mladih 
načrtno in takoj prijavi administratorju 
spletne strani vsako opaženo obliko na-
silja (sovražni govor, žaljenje, primere 
spolnega nadlegovanja – npr. spremi-
njanje fotografij s spolnimi dodatki), 
pa četudi žrtve niso sami; koliko mla-
dih uporabnikov spleta pazi na način, 
KAKO povedo svoje mnenje …? Bolj 
malo, po prebranem na facebooku in po 
mojih izkušnjah. Posledice spletnega 
nasilja za povzročitelja in za žrtev pa so 
POPOLNOMA ENAKE kot pri drugih 
oblikah nasilja! Nasvet šolske svetoval-
ne službe pogosto iščete oboji: starši, 
ker imate premalo informacij in znanja 
o možnih zapletih na spletu, ne veste, 
kako se lotiti reševanja spletnega nasi-
lja, in mlade žrtve, ki pogosto ostanete 
same s svojo prizadetostjo, samospra-
ševanjem, z bolečino in nemočjo. »Tr-
pinčenje je namreč vedno boleče, pa naj 
gre za zmerjanje, grožnje, izključitev iz 
družbe, pretepanje ali izsiljevanje,« pra-
vi Michelle Elliott v knjigi Trpinčenje, 
ki jo priporočam v branje vsem mladim 
– žrtvam nasilja, povzročiteljem in ne-
mim opazovalcem, ki ste v veliki večini! 
Kaj torej storiti, če ste žrtev spletnega 
nasilja? - Ne odgovarjajte nasilnežu – 
ignoriranje je dobra strategija. Pogovo-
rite se o tem z nekom, ki mu zaupate. 
Poiščite pomoč. Takoj natisnite oziroma 
kako drugače shranite dokaze (»print 

screen«, SMS, slike). Blokirajte pošilja-
telja. Da bo vsebina čim prej odstranje-
na, neprimerne vsebine takoj prijavite 
administratorju strani. Staršem priporo-
čam, da v primeru, ko storilca poznate, 
pozvonite na vratih staršev povzročite-
lja – obvestilo staršem storilca in posle-
dični razgovor med vsemi udeleženimi 
je običajno dovolj, da se odnos uredi. 
Vložite prijavo na policijo, saj gre za 
kaznivo dejanje. Ker pa tudi za uspešno 
izogibanje temni plati uporabe interneta 
velja, da je bolje preprečiti kot zdravi-
ti, predvsem pazite na to, katere svoje 
osebne podatke delite s svetom, upošte-
vajte spletni bonton in ne verjemite vse-
mu, kar preberete na internetu. Podučite 
se o vseh možnih pasteh interneta – z 
večkratnim obiskom spletne strani Safe.
si boste mladi in starši bolje opremljeni 
za res varno gibanje v svetu interneta. 
Ker tovrstna dejanja veljajo za najbolj 
boleče poseganje v celovitost sočlove-
ka, predlagam vsem (predvsem mladim) 
uporabnikom interneta, naj pred vsakim 
nameravanim dejanjem naredijo nasle-
dnji test in se šele potem odločijo za de-
lovanje: preden storiš to, kar nameravaš, 
pomisli, kako bi se počutil/-a ti, ČE BI 
TEBI NEKDO NAREDIL/-A ISTO!«

Bojana Breznikar, 
šolska psihologinja na OŠ 8 talcev Logatec

Nasilja na internetu velikokrat ne prepoznamo.
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KRaTEK PREGlED ZGoDovInE CEST SKoZI loGaTEC

40 lET avToCESTE vRHnIKa-PoSToJna 

DRUŽba

29. decembra 2012 je minilo 40 let od 
otvoritve avtoceste med Vrhniko in 
Postojno, ki je del avtoceste A1 Šen-

tilj-Srmin (imenovana tudi »Slovenika«) 
na osi SV–JZ Slovenije. Slovenika je dol-
ga 245,3 km in povezuje večja slovenska 
mesta: Maribor, Celje, Ljubljano, Vrhniko, 
Postojno in (luko) Koper. Je sestavni del 
petega evropskega prometnega koridorja 
(Lyon-Kijev), ki povezuje Lyon, Milano, 
Benetke, Trst, Koper, preko slovenskega 
ozemlja skozi Ljubljano, Maribor, Lenda-
vo, Budimpešto do Kijeva.

Kratka zgodovina cest preko logaškega 
teritorija
Zaradi ugodne geografske lege je Logaška 
kotlina imela pomembno vlogo v prome-
tnem komunikacijskem sistemu že od najsta-
rejših časov. Prazgodovinska pot je potekala 
(gledano z današnjega vidika) mimo gradi-
šča na Starem gradu nad Planino, mimo Laz 
proti Brstu in naprej proti Logatcu. Tudi v 
času prve stalne poselitve logaškega prosto-
ra v železni dobi (pribl. v 8. stol. pr. n. št.) 
so (Iliri oz. Ilirom sorodna plemena) nad-
zorovali ta pomembni prehod. L. 129 pr. n. 
št. so po isti poti prišli Rimljani nad keltske 
Tavriske, ki so prebivali v okolici Vrhnike. 
Za prodor Rimljanov v JV alpski prostor je 
bila pomembna cesta preko hrušice, ki je 
skrajšala potovanje med Aquilejo (Oglej) in 
Emono (Ljubljana) za dva dni. Cesto so za-
čeli graditi že v 1. stol. pr. n. št. Ta (skupaj 
s takratnim Logatcem – Longaticum) je tudi 
na znameniti pergamentni karti Tabula Peu-
tingeriana iz 3. stol. n. št., ki prikazuje terito-
rij rimske države tistega časa s cestno mrežo. 
Za tiste čase je bila ta cesta skozi Logatec 
primerljiva z avtocesto, saj je povezovala 

Zahod z Orientom (oz. Rim z Azijo in Sever-
no Afriko) in omogočala tako hitre premike 
vojaških enot kot tudi civilnega prebivalstva. 
Pozneje je nekoliko izgubila svojo civilno 
uporabnost. Po 13. stoletju, ko se je okrepila 
trgovina med Ljubljano in primorskimi me-
sti, pa je spet dobila na veljavi. Pomemben je 
bil odsek od pristanišča na Bregu na Vrhniki, 
mimo Raskovca in naprej po starodavni poti 
skozi Logatec, Martinj hrib, Laze, Planino, 
Postojno do Trsta. Le-ta je l. 1719 postal 
svobodno pristanišče (ta status mu je podelil 
Karl VI. habsburški, nemško-rimski cesar), 
zato so to cesto popravili in razširili, tako da 
sta se na njej lahko srečala dva voza. Začelo 
se je zlato obdobje furmanstva, ki je zamr-
lo po dograditvi južne železnice Dunaj–Trst 
(dokončane l. 1857). Višji cestni direktor 
grof Leopold Lamberg je v 2. pol. 18. stol. 
to cesto uredil, popravil in pri Planini zgra-
dil pomožno cesto za primer poplav Unice. 
Zaradi pogostih in dolgotrajnih poplav, klan-
cev ter stroškov pripreg, je l. 1793 gradbeni 
direktor Jožef Šemerl napravil načrt za novo 
cesto med Vrhniko in Planino. Z deli pod 
vodstvom ing. Jenčiča so pričeli l. 1803, ce-
sta pa je bila dograjena l. 1806 (gradili so jo 
delavci iz Selc pri Crikvenici). Cesta je pote-
kala po novem skozi Gornji Logatec, Kalce, 
Grčarevec do Planine. Med 2. sv. vojno je v 
Grčarevcu italijanska vojska poskušala pre-
sekati ovinek pri kmetiji Gutar. Skoraj so že 
prebili klančino, vendar je kapitulacija Italije 
l. 1943 to preprečila. L. 1947 so cesto med 
Vrhniko in Logatcem modernizirali, razširili 
in tlakovali s pohorskimi granitnimi kocka-
mi, ki so jih nabijali delavci iz Prekmurja. O 
tem je takrat na Radiu Ljubljana (danes Ra-
dio Slovenija) poročala logaška novinarka 
Ivanka Polanec. Z deli so nadaljevali, tako 

da je bila med l. 1952-1954 obnovljena tudi 
cesta Kalce-Planina. (Ponekod so cesto tudi 
betonirali. Taka je nekje ostala vse do srede 
90. let.) Cesta je izgubila številne ovinke; 
med Grčarevskim Vrhom ter današnjo avto-
busno postajo v Grčarevcu pa je bil zgrajen 
popolnoma nov odsek, ki je cesto napravil 
hitrejšo, žal pa je v živo zarezal v nekatera 
posestva. Blizu današnje avtobusne postaje 
v smeri Planine je dvig ceste zasul naravni 
odtok vode (to bi bilo nujno urediti!) ob izje-
mnih nalivih, tako da je občasno poplavljena 
hiša pri »Štefucu«. 86-letna Ivanka Matičič 
se spominja, da je bila gradnja težka, temu 
primerna je morala biti tudi hrana. Menda so 
delavci najraje jedli fižol. Za vaščane Grča-
revca je bila izgradnja avtoceste pravi blagor, 
saj kmetje z vprežno živino ob prometnih za-
maških praktično niso mogli do svojih trav-
nikov in njiv na Planinskem polju. Nešteto je 
bilo nesreč, veliko od teh s tragičnim izidom. 
V glavnem na koncu Grčarevca na ovinku 
pri »Budencu« in na naslednjih ovinkih proti 
Planini. Večkrat se je primerilo, da se je ob 
kakšnem trku tovornjaka razsul tovor. Pred 
mnogo leti mi je soseda Antonija Skvarča 
pripovedovala o obilju pomaranč, pa banan, 
žebljev, celo pivo je teklo v »potokih«. Indu-
strializacija in hiter razvoj avtomobilizma po 
drugi svetovni vojni so povzročili potrebo po 
modernih cestah. hitri motorizaciji ni uspela 
slediti gradnja novih in obnova starih cest. 
Čeprav je bilo v 50. in 60. letih prejšnjega 
st. zgrajenih več kot 3.600 km novih cest, 
se je vedno bolj kazala potreba po sodobnih 
cestah. 1962. je bilo v Sloveniji registriranih 
le okoli 72.000 vozil, 1977. pa že 247.000. 
Tako število prometnih nesreč kot tudi smr-
tnih žrtev je strmo naraščalo. Če je bilo l. 
1950 v Sloveniji le 679 prometnih nesreč, jih 

Avtocesta« pred skoraj 2000 leti: Tabula Peutingeriana, izsek iz 6,7 m dolgega cestnega zemljevida Rimskega cesarstva. Izsek se začne z Aquilejo 
(Oglejem), na sredini je Longatico (Logatec) – označen s krogcem in puščico, potem Nauportus (Vrhnika) in Emona (Ljubljana). 
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DRUŽba

je bilo l. 1968 že več kot 25.500. Število smr-
tnih žrtev se je povečalo za več kot šestkrat – 
l. 1950 je na naših cestah umrlo 77 ljudi, leta 
1968 pa že 497. Priprave na gradnjo avtoce-
ste so trajale pet let, dela pa so se uradno za-
čela 23. maja 1970. Še pred začetkom del se 
je pojavil zaplet s pridobitvijo posojila Med-
narodne banke za obnovo in razvoj, znan pod 
imenom cestna afera. Pri projektu so sodelo-
vali delavci iz vseh jugoslovanskih republik, 
predvsem pa iz Makedonije. Gradnja 32 
kilometrov dolgega odseka avtoceste je bila 
razdeljena na tri pododseke: Vrhnika-Loga-
tec, Logatec-Unec in Unec-Postojna. Avto-
cesto so zasnovali kot moderno štiripasovni-
co z odstavnim pasom. Pri projektiranju so 
sodelovali številni projektanti: Projekt nizke 
gradnje Ljubljana, IBT Trbovlje, Gradbinec, 
Mostogradnja, Gradis, biro za projektiranje 
Ljubljana, Mavrovo Skopje (Makedonija), 
Tehnogradnja Maribor in Gradis, nizke gra-
dnje Maribor, GIPOSS Bung (ZRN) v so-
delovanju z Gradbincem. Nekaj podatkov 
o gradnji AC Vrhnika – Postojna (iz LN 
št. 3, str. 5, 26.3.1971): dolžina trase: 31.989 
m, širina cestišča: 26,40 m, predračun:  438 
milijonov dinarjev, izkop:  3,2 milijonov m3 

materiala, asfaltna površina: 700.000 m2, 
material: 53000 ton betona, 4000 ton beton-
skega železa, 28.000 m3 lesa, rok izgradnje: 
1. november 1972.
Osrednji avtocestni odsek Logatec-Unec
Gradilo ga je podjetje Mavrovo iz Skopja, 
viadukt Ivanje selo je zgradil Gradis Lju-
bljana, viadukt Derviše pa GIPOSS Lju-
bljana. Pet kilometrov trase je potekalo čez 
smrekov gozd, ki ga je bilo treba predhodno 
posekati. Spremljevalni objekti na Lomu 
(počivališče, bencinski servis) so bili do-
končani kasneje (poleti l. 1975), prav tako 
kot tudi vsi preostali spremljevalni objekti 
na celotni avtocesti, z izjemo vstopne in 
izstopne cestninske postaje. Čeprav predvi-
dena dela niso bila dokončana v celoti, je 
bila avtocesta predana v promet 29. decem-
bra 1972. Lado Prah, takratni član nadzorne 
skupine, se spominja, da se je na prizorišče 
otvoritve avtoceste na viaduktu Verd na 
Vrhniki pripeljal predsednik Tito s soprogo 
Jovanko. Najprej sta iz avta pobegnila Jo-
vankina bela pudeljčka, ki so ju lovili Titovi 
gardisti. Za njima je iz avta stopil Tito, vi-
dno nejevoljen (zaradi političnih pretresov 
v zvezi z avtocesto in slovenskimi liberal-
nimi uporniškimi politiki) ter dejal: » Dali 
vama je to taj put što ste vi Slovenci toliko 
galamili!« Seveda je on prerezal otvoritveni 
trak.) V bližini železniške postaje pri Plani-
ni je bil zgrajen podhod za divje živali, sicer 
pa je bila celotna trasa avtoceste varovana z 
zaščitno žično ograjo. Do septembra 1974 
so zgradili še 11-kilometrski odsek od Po-

stojne do Razdrtega. 
Anton Antičevič, nekdanji župan Logatca, 
je bil v času izgradnje avtoceste glavni di-
rektor tovarne KLI Logatec, pa tudi urednik 
Logaških novic. Povedal je, da so bile raz-
mere na regionalni cesti pred aktiviranjem 
avtoceste Vrhnika-Postojna v poletnih me-
secih nemogoče. »Karavane avtomobilov 
so se valile proti morju in Trstu ter nazaj. 
Najhuje je bilo ob sobotah dopoldne ter ne-
deljah popoldne. Ogromno je bilo nesreč, 
precej njih s smrtnim izidom. Je pa to bilo 
zlato obdobje logaškega gostinstva; veliko 
je bilo tudi nočitev pri privatnih ponudni-
kih. Gostilna Krpan je bila v teh časih od-
prta celo non-stop 24 ur.« Zanimivo, da je 
ena varianta avtoceste potekala tudi v smeri 
Logatec – Novi svet – (predor) - Ajdovšči-
na. hkrati z gradnjo avtoceste so v Logatcu 
zgradili priključek na avtocesto. »Nekaj je 
bilo hude krvi, saj priključek poteka preko 
Brojskega polja, kjer so bila zavarovana 
kmetijska zemljišča. Pri Jački so porušili 3 
hiše. Vseeno pa so Logatčani sprejeli pri-
ključek in avtocesto kot dobrino, saj se je 
promet drastično zmanjšal, s tem pa tudi av-
tomobilske nesreče. Nekateri domačini so 
se zaposlili pri DARS, na počivališču Lom 
v gostinstvu ter Petrolovi črpalki. Seveda je 
pa na ta račun stagniralo gostinstvo. Aktiv-
no je bilo Turistično društvo, ki je na Lomu 
informiralo turiste o turističnih kapacitetah 
v Logatcu. Z avtocesto je pridobilo tudi lo-
gaško gospodarstvo: KLI, Valkarton.«

Gvido Komar

Razglednica Grčarevca pred 1. svetovno vojno. V ozadju je vidna stara cesta (zgrajena 
med l. 1803-1806). Pod njo del starodavne tovorniške poti.

Del ceste Dunaj-Trst preko Logatca, 
Martinj hriba, Laz in Planine, obnovljene 
in »posodobljene« po l. 1719 na Jožefin-
skem vojaškem zemljevidu (1763-1787).
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REšITEv Za PlaČIlo PoloŽnIC

Javna blaGaJna bI bIla PREDRaGa?

DRUŽba

26. decembra ob zadnji dopoldanski 
uri so se zbrali lastniki konj. Letos je 
bilo konj nekoliko manj, sedemnajst. 

Ker je bilo vreme lepo, pravo jesensko, 
brez snega, pa je prišlo v Grčarevec pred 
brunarico, precejšnje število obiskovalcev. 
Pred samim blagoslovom, ki ga je opra-
vil župnik franc Kadunc ob sodelovanju 
diakona Andreja Justina, sta nekaj besed 
spregovorila naš župan Berto Menard in 
Gvido Komar, s svojim nastopom pa sta 
prijetno presenetili tudi Urška in Katja Na-
gode. Še besedi, dve o Sv. Štefanu: bil je 
Jeruzalemski diakon, ki so ga zaradi ozna-
njanja krščanske vere leta 34 obsodili na 
smrt s kamenjanjem. Za zavetnika konj in 
živine na splošno pa so ga v srednji in se-
verni Evropi razglasili, ker je nadomestil 
božanstvo, ki je indoevropskim ljudstvom 
varovalo konje in živino. Tega dne smo v 
Sloveniji praznovali tudi Dan enotnosti in 
samostojnosti. 

Brane Pevec

Živimo v času krize, ki se kaže na 
vseh področjih, posameznik pa jo 
vsak dan znova občuti v svoji de-

narnici. Nujno zlo vsakdanjika, ne glede 
na krizo ali konjunkturo, so mesečne po-
ložnice. Prav pri plačevanju le-teh se drža-
vljanom vedno znova zdi, da so opeharje-
ni. Plačevanje položnic namreč ni zastonj, 
strošek pa je odvisen od banke in zneska 
plačila. Najcenejše je plačevanje preko 
spletnega bančništva, če je seveda na vo-
ljo in se državljan čuti dovolj računalniško 
pismenega, da ga uporablja. Kako pa se 
provizijam lahko popolnoma izognemo? 
Rešitev so javne (mestne) blagajne, ki jih 
je kar nekaj slovenskih občin že uvedlo. 
Javna blagajna je občinska storitev in je 
namenjena občanom za plačevanje po-
ložnic zavodov in podjetij, ki se odločijo 
sodelovati pri projektu. Občine so poslo-
vanje javne blagajne uredile različno, bi-
stveno pa je, da lahko na javnih blagajnah 
občani položnice plačujejo brez provizije. 
V občini Velenje na primer, so javno bla-
gajno uvedli julija 2010, trenutno pa pri 
projektu sodeluje 26 pravnih oseb. Delu-
je v kletnih prostorih občine, zato so bili 

stroški vzpostavitve nekoliko višji, dobrih 
30.000 evrov, in jih je kril občinski pro-
račun. Mesečne stroške mestne blagajne 
predstavljajo stroški plač dveh zaposlenih, 
vzdrževanja računalniške programske in 
strojne opreme, varovanja, pisarniškega 
materiala, bančni stroški in obratoval-
ni stroški, kar skupaj znaša okoli 4.600 
evrov, od tega gre iz proračuna med 500 
in 700 evrov. Stroške zaposlenih delno 
pokrije Zavod RS za zaposlovanje (za-
poslitev prek javnih del). Bančne stroške 
tistih pravnih oseb, kjer je Mestna občina 
Velenje ustanoviteljica (vrtec, šole, ostali 
javni zavodi), krije proračun občine. Osta-
le bančne stroške krijejo podjetja (distribu-
terji različnih storitev). Javno blagajno v 
povprečju mesečno koristi 3600 občanov, 
ki plačajo dobrih 13.600 položnic. Javna 
blagajna od 1. julija 2010 deluje tudi v so-
sednji postojnski občini, in sicer v okviru 
poslovalnice hranilnice Vipava. Občani 
lahko brez provizije plačujejo položnice 
šol in vrtcev, glasbene šole, ljudske univer-
ze, upravnikov, elektriko, telefon, davčne 
obveznosti, kazni, pogrebnine in še nekaj 
ostalih storitev zavodov in podjetij, ki so 

se odzvali vabilu in pristopili k projektu. 
Projekt so zastavili tako, da so banke po-
zvali k oddaji ponudb glede višine provizi-
je in izbrali najnižjega ponudnika. Občani 
lahko tako dogovorjene storitve plačujejo 
v okviru obratovalnega časa poslovalnice, 
brezplačno, provizijo pa krije občina. V 
letu 2012 je strošek mestne blagajne ob-
čino stal približno 19.000 evrov. Ker ima 
občina zunanjega izvajalca, tekoče stroške 
predstavljajo zgolj provizije. Na logaški 
občini pojasnjujejo, da občina nima pro-
storov, kadra in opreme za vzpostavitev 
javne blagajne. Pred leti so se dogovarjali 
z eno od poslovnih bank, a se je izkazalo, 
da bi bil mesečni znesek provizij (7.000 
evrov) za občino previsok. V obeh omenje-
nih občinah je odziv občanov izjemen, kar 
je glede na to, da se število brezposelnih 
povečuje, osebni dohodki zaposlenih pa so 
vse nižji, povsem pričakovano. V času, ko 
vse več družin, nasploh vse generacije vse 
težje pridejo skozi mesec, je mogoče tudi 
v naši občini čas za ponoven razmislek in 
napor v pogajanjih, da bi našli rešitev za 
projekt javne blagajne. 

Jure Vodnik

  v GRČaREvCU TUDI lanI blaGoSlavlJalI KonJE
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DRUŽba

v Slovo FRanCU nEMGaRJU, 21.7.1944–15.1.2013
SPoMIn oHRanJaJo nJEGova DEla.
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Sredi januarja letos smo obnemeli ob 
novici, da je za vedno odšel iz na-
ših vrst naš dolgoletni predsednik, 

domačin in prijatelj, tovariš franc Ne-
mgar. Od njega smo se v velikem številu 
ter spoštljivim gasilskim in verskim obre-
dom poslovili 19. 1. 2013 na pokopališču 
v Planini. O francu Nemgarju lahko piše-
mo zares le z velikimi črkami. Že kot mlad 
fant se je 28. 1. 1962 včlanil v Prostovolj-
no gasilsko društvo Laze-Jakovica in bil 
v vsej svoji več kot petdesetletni gasilski 
karieri zelo aktivno vključen v društveno 
dejavnost. Vodenje domačega gasilskega 
društva je prevzel v začetku leta 1993 in 
ga zelo uspešno vodil vse do svoje smrti. 
Kot je bilo poudarjeno že na lanskoletnih 
slovesnostih ob 90-letnici delovanja dru-
štva, je bilo prav obdobje zadnjih dvajsetih 
let za društvo izjemno uspešnih, kar je v 
veliki meri zasluga njegove srčnosti in pre-
danosti vrednotam gasilstva ter domačim 
krajem. V času njegovega predsednikova-
nja se je zelo povečalo članstvo v društvu, 

skrbel pa je tudi za izobraževanje, za po-
sodobitev opreme in za večje investicije v 
društvu, zaradi česar je domače društvo v 
lanskem letu dobilo tudi visoko občinsko 

Franc Nemgar bo ostal v spominu 
domačinov, znan po svoji nesebični drži.
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priznanje. Za svoje delo je prejel več odli-
kovanj. Navesti je treba visoko odlikova-
nje ob 80-letnici delovanja društva, značko 
za 30-letno delo v gasilski operativi, gasil-
ski plamenici II. in I. stopnje, plaketo ga-
silskega veterana ter značko za dolgoletno 
delo v društvu – 50 let. franc Nemgar je 
bil človek dejanj, vedno pripravljen poma-
gati, priskočiti na pomoč in ukrepati, zato 
bo njegovo ime ostalo z velikimi črkami 
zapisano v društveni kroniki in srcih mno-
gih prijateljev, kolegov in domačinov ter 
vseh, s katerimi je v svoji bogati gasilski 
karieri sodeloval. Spomin nanj bo povezan 
z vsem tistim, kar ga je dejansko naredilo 
velikega in kar je nesebično prispeval do-
mačemu društvu in domačim krajem.

Karmen Laznik

»Za EvRoPo GRE. Za vaS GRE.«

li, ne da bi jih pri tem ovirala birokracija 
ali diskriminacija. Več o evropskem letu 
državljanov je na voljo na spletni strani  

Letošnje leto je med drugim 
evropsko leto državljanov, ki 
je namenjeno evropskim drža-

vljanom in njihovim pravicam. Slogan 
evropskega leta državljanov je »Za 
Evropo gre. Za vas gre«. 

Letos mineva 20 let od uvedbe državljan-
stva EU z maastrichtsko pogodbo, hkrati 
pa je tudi leto pred volitvami v Evropski 
parlament. Evropsko leto se je uradno za-
čelo z razpravo o prihodnosti Evropske 
unije 10. januarja v Dublinu na Irskem, ki 
predseduje Evropski uniji v prvi polovici 
letošnjega leta. Evropska komisija je lani 
v pripravah na evropsko leto državljanov 
organizirala široko javno posvetovanje, 
na katerem je državljane spraševala o te-
žavah, ki jih imajo pri uveljavljanju svojih 
pravic kot državljani EU. Izpraševanci so 
kot najbolj cenjene pravice državljanov 
EU izpostavili zlasti pravico do prostega 
gibanja in politične pravice. Državljani bi 
želeli, da se vzpostavi dejansko evropsko 
območje, znotraj katerega bi lahko žive-
li, delali, se gibali, študirali in nakupova-

h t t p : / / e c . e u r o p a . e u / s l o v e n i j a  
in http://europa.eu/citizens-2013.

Marjan Papež 

Kot najbolj cenjene pravice so državljani EU izpostavili pravico do prostega gibanja 
in politične pravice.

2013 - EvRoPSKo lETo DRŽavlJanov
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loGašKI GRaD DobIva novo PoDobo

Dr. Marko Smole je z nakupom logaškega gradu začel ure-
sničevati svoje otroške sanje. Na mestu propadajočega 
grajskega objekta rase turistični poslovno-stanovanjski 

objekt in bo ob letu osorej predvidoma odprl svoja vrata. Zara-
di prestrogih pogojev se je novi lastnik odpovedal delu evropskih 
sredstev. Doktor nekarierne diplomacije Marko Smole, sicer dober 
poznavalec in ljubitelj kulturne dediščine, je otroštvo preživel med 
grajskimi lipami, saj je s starši prebival na zahodnem delu pose-
stva Windischgrätzev, ene najuglednejših rodbin habsburške mo-
narhije, ki je imela na današnjem slovenskem ozemlju v lasti šte-
vilna posestva in gradove, med njimi tudi logaškega. Tudi ko je bil 
tu zavod za delikventno mladino in prostor kot tak neprimeren za 
otroško igro, se od »svojih lip« ni mogel ločiti. Ko se je leta 2003 
pojavila možnost nakupa gradu, jo je pograbil z obema rokama. 

Kako se je spreminjalo lastništvo gradu?
Lastniku Windischgrätzu je bilo z unovčenjem hipoteke med voj-
no grajsko poslopje odvzeto, lastnica je postala predvojna Zveza 
zadrug in posojilnic, pravni naslednici te posojilnice pa sta bili 
Slovenska zadružno-kmetijska banka in Zadružna zveza Sloveni-
je. Pravni lastniki tega gradu so torej bili Zadružna zveza Slove-
nije, Kmetijska zadruga in Zadružno- kmetijska banka. Grajsko 
poslopje je medtem nezadržno propadalo, še zlasti, ko so se gojen-
ci preselili na novo lokacijo in je bilo kakih deset ali dvanajst let 
prazno. Stropovi so se zrušili nad samo hišo!

Kaj je na območju današnjega Grajskega parka in kluba v 
preteklosti stalo?
Tu je bila grajska pristava, nasproti je bila grajska štala, svinjaki, 
konjušnice ... Vsako leto sta moje podjetje in Društvo za revitali-
zacijo grajskega poslopja obnovili po en objekt. 

Postopek nakupa je bil najbrž zelo zapleten. Kaj vse ste potre-
bovali, morali narediti?
Za začetek smo morali urediti pravno-formalno lastništvo, kar 
spričo treh lastnikov ni bilo niti najmanj preprosto. Čeprav so bila 
pričakovanja na drugi strani izredno velika, moja ponudba pa se 
je lastnikom zdela izredno smešna, smo se po dveh letih uskladili. 

Zakaj naj bi bila vaša ponudba smešna?
Moja ocena vrednosti tega kompleksa je bila izredno nizka. Inve-
sticija pa je potem presegla vse razumne meje in šele danes ugota-
vljam, kako zelo prav sem imel. V to okolje je bilo treba postaviti 
gospodarje, ki jih do tedaj ni bilo. To je bilo pač neko splošno 
ljudsko premoženje, ki so ga uporabljali vsi in vsak na svoj način. 
S tega območja smo odpeljali kakih 50 kamionov različnih smeti, 
v celotnem kompleksu, gradu in parku, pa jih je bilo celo za okoli 
100 kamionov!

Ste kandidirali za evropska sredstva?
Da, dobili smo veliko sredstev, nekaj sto tisoč evrov iz struktur-

DRUŽba

Dr. Marko Smole: »Pogoji, ki so bili predvideni za evropska strukturna sredstva,so bili tako neživljenjski, da se je bilo ceneje in 
hitreje odpovedati se temu denarju.«
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DRUŽba

Marko Smole je doktor nekarierne diplomacije, magisterij je opravil na temo nepovratnih sredstev, je avtor knjige Častni konzul 
in nekarierna diplomacija, predsednik Slovenskega konzularnega zbora, direktor Svetovne konzularne federacije za Evropo, 
zadnjih 15 let častni konzul Republike Sejšeli v Sloveniji.

 bIoGRaFIJa

nih skladov in z Ministrstva za kulturo. Delu teh sredstev smo se 
potem odpovedali, ker je nastopila kriza in bi morali parirati z la-
stnim denarjem, ki ga je zmanjkalo. Poleg tega so bili pogoji, ki so 
bili predvideni za evropska strukturna sredstva, tako neživljenjski, 
strogi, da se je bilo ceneje in hitreje odpovedati se temu denarju.

Kako je torej doktor diplomacije »zajadral« v kulturno dedi-
ščino? 
To je... Nobenega razumnega razloga za to ni. Zato ker presega vse 
razumne okvire.

Torej zgolj iz navezanosti v otroštvu?
Zaradi tega in nekaj malega podjetniške žilice, 
čeprav to ni podjetniški projekt. 

Koliko sredstev ste doslej vložili v obnovo gra-
du?
Vrednost obnove celega kompleksa se je pribli-
žala dvema milijonoma evrov.
 
Kaj vse ste naredili za ta denar?
Vse, od A do Ž. hiša je statično sanirana, go-
vorimo o grajski stavbi, ki je dominanta, in smo 
vanjo vložili 80 odstotkov vseh sredstev. Spre-
mljajoči objekti služijo za skladišča in za lastne 
potrebe, lokal pa za to, da je samo dvorišče za-
živelo. 

V gradu načrtujete hotel?
Imamo pravnomočno gradbeno dovoljenje za 
hotel, vendar ga bomo deloma spremenili za 
stanovanjsko rabo. Evropska sredstva so bila 
namreč vezana na gradbeno dovoljenje, ker pa 
smo se delu teh sredstev odpovedali, nimamo 
več obveznosti in verjetno v tem delu ne bo ho-
tela, ker časi temu niso naklonjeni. Del gradu 
bo torej naseljen, nekaj sob pa bomo oddajali. 
Verjetno se bo tudi lastnik preselil vanj, vendar 
to še ni potrjeno. Objekt bo imel 21 sob, vsega 
skupaj 1.500 kvadratnih  metrov površine, doda-
tnih 300 kvadratnih metrov parka in 200 v spremljajočih objektih. 
Stanovanjski del bomo oddajali za dolgoročni najem, odkup pa po 
vsej verjetnosti ne bo možen. Restavracijski del v pritličju ostane, 
realizirali pa ga bomo verjetno šele čez kakšno leto, dve, ker ta 
trenutek niso časi za to in tudi denarja je zmanjkalo. 

Kdaj bo investicija dokončana?
Vse je odvisno od razpisov, na katere bomo kandidirali spomladi, 
ampak če ne bo drugače, potrebujemo še eno leto za zaključek 
projekta grad. Grajska stavba je v glavnem končana, za dokončno 
podobo pa moramo urediti še okolico, kar bo zahtevalo še kakih 
pol leta dela. 

Ali boste najemnike stanovanj sami izbirali?
Seveda, če bom v tem gradu živel tudi sam in bil upravnik ...

Komu boste dali prednost, domačinom ali bogatim tuj-
cem?
Nekomu, ki bo znal ceniti vso količino dela in denarja, ki sta bili 
vloženi. To bo najbolj eliten objekt na tem območju in ne bomo si 
dovolili, da bi ga uničevali kaki neodgovorni najemniki.

Kakšen bo hotelski del? Kaj boste gostom še dodatno ponu-
dili?

Ne gre za hotelski, pač pa za apartmajski del, imamo pa tudi prav-
nomočno dovoljenje za kamp, ki pa ga nismo realizirali, ker so se 
spremenili časi. Če pa se želiš v Logatcu ukvarjati s turizmom, 
tega ne moreš početi sam. Osebno sem hotel povezati notranjske 
gradove, ustvariti notranjsko grajsko pot, a mi doslej to še ni uspe-
lo.

Ali boste dejavnost Kluba Grajskega parka ohranili?
V sedanji obliki ne. Glede na to, da bo malo boljša restavracija v 
gradu, razmišljamo bolj o kaki slaščičarni, sladolednici, čem bolj 
mirnem ... 

Blanka Markovič Kocen

Pokukali smo tudi v notranjost gradu. 
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DRUŽba

Velikokrat se zgodi, da ljudje opazijo svoje lastne na-
pake v pisanju drugih. Ta napaka je predvsem v tem, 
da je vodja izpostave JSKD v Logatcu vzela moje 

'kritike' razmer v logaški kulturi na svoj rovaš, torej tudi na 
rovaš JSKD, kar pa vsekakor ni bil moj namen in če je tako 
razumela, je lahko prepričana, da sem zadnji, ki bi kritiziral 
delo JSKD na tak način. Ne nameravam zanikati vseh njenih 
mnenj o mojem pisanju, čeprav ni nobeno njeno ogorčenje nad 
mojim pisanjem na pravem mestu. Omenim naj le nekatere 
in s tem dokaze, da T. P. Škufca ni naslovila kritike na pravi 
naslov, torej name. Kako lahko že naslov izniči njen trud in 
trud izpostave, ve samo ona. Je bil morda obisk slab zaradi 
mojega članka? Je jedilnica res primeren prostor za otvoritev? 
Da, morda le za otvoritev, tam ne more ostati, zato jo je treba 
preseliti. Je to pravi način organiziranja razstav? Odgovorite si 
sami. T. P. Škufca se je znašla, vse priznanje za to, razstavo pa 
je selila v podstrešje hiše sonca, kjer sem prostor simbolično 
poimenoval 'prostor, kamor še sončni žarki ne morejo prodreti'. 
Simbolično, kajpak, saj je za vsak likovni prostor mnogo bolje, 
da leži proti severni strani, likovniki že vedo, zakaj. Prostor na 
podstrešju Notranjske 14 je slab in neustrezen, o tem se lahko 
prepriča vsak, ki je kdaj stopil vanj, a boljšega Logatec nima! 

In TO je poanta, ne pa izničevanje truda JSKD in T. P. Škufca, 
ki jima vsekakor gre priznanje, da razstave selita iz jedilnice 
na neustrezno podstrešje. O tem, kako je neka galerija, četudi 
neustrezna, odprta, imam pač mnenje, a je slabo, če mora vsak, 
ki si hoče ogledati razstavo zunaj delovnega časa T.-P. Škufca, 
prositi za ključ. Spet gre priznanje vodji JSKD, da je pripra-
vljena priti in odkleniti prostore za ogled, a zato je tak način 
še vedno slab. Torej, spet vse priznanje T. P. Škufca, urniku pa 
nikakor. In tako bi lahko nadaljeval, spoštovana vodja izposta-
ve JSKD, še naprej. Tako vam, kot morda tudi tistim, ki so moj 
članek razumeli kot kritiko dela izpostave JSKD in vas osebno, 
v pojasnilo. Skupaj z vami si želim, da bi Logatec dobil ustre-
zen prostor za razstave, kjer bi tudi slučajni mimoidoči vstopil 
vanj in si rekel: »Glej no, tole je pa zanimivo!«. - Ne pa slu-
čajno opazil obvestila na listu, prilepljenem nekam na zid ali 
oglasno tablo, ki ga vabi v drugo nadstropje hiše sonca, pa še 
to le v službenem času JSKD Logatec. V srdu je T. P. pozabila 
na moj bistveni stavek, ki tovrstno razstavo ohranja v mojem 
in logaškem spominu: »…izrazna moč petdesetih razstavljenih 
del nam bo še dolgo plemenitila občutje doživetja«. To ostaja, 
ne pa moje pisanje in kritika T. P. Škufca.

KRAS

Po decembrskem stečaju Oken Kli 
Logatec in Masiva se je socialna 
slika naše občine precej poslab-

šala. 579 brezposelnim, kolikor jih je 
bilo v Logatcu prijavljenih decembra 
lani, se je namreč pridružilo še 110 no-
vih. Med brezposelnimi je po trenutno 
dostopnih podatkih iz decembra 2011 
največ žensk, in sicer 45,8 %, 38 % je 
dolgotrajno brezposelnih, 35,8 % pa je 
starejših kot 50 let. Največ  brezposel-
nih je oseb brez izobrazbe, ekonomskih 
tehnikov, ekonomistov, lesarskih tehni-
kov, gimnazijskih maturantov, proda-
jalcev in mizarjev. »Stečaj omenjenih 
družb pomeni nov udarec predvsem 
na področju socialne varnosti naših 
občanov,« pravi logaški župan Berto 
Menard, ki se težke situacije vseh, ki 
so izgubili delo, zaveda. Občinske stro-
kovne službe, Urad za delo in Center 
za socialno delo Logatec, ki sta imela 
v januarju polne roke dela, bodo storile 
vse, da bi brezposelnim olajšale stisko. 

Pomoč brezposelnim
Na centru za socialno delo lahko ob-

čani oddajo vlogo za izredno denarno 
socialno pomoč, ki jo zagotavljajo iz 
državnih sredstev, in vlogo za občinsko 
pomoč. Pri slednji gre za obliko funk-
cionalne pomoči, kar pomeni, da cen-
ter za socialno delo, ki z občino sklene 
ustrezno pogodbo, prosilcu plača polo-
žnice, ni pa ta deležen denarnega na-
kazila. 

V 30 dneh od prijave do vključitve v 
delovni proces
Na naraščajočo brezposelnost se Zavod 
RS za zaposlovanje med drugim odziva 
tudi z modernizacijo, ki naj bi jo do-
segli z večjo učinkovitostjo programov 
aktivne politike zaposlovanja, usmer-
jenih predvsem k mlajšim, starejšim 
in nižje izobraženim, in sicer na način, 
da bodo programi pregledni, kratki, 
jasni in da bo mogoča hitra odzivnost 
sodelavcev Zavoda ter hkrati zadovo-
ljene potrebe izbranih delodajalcev in 
brezposelnih. Čas od prijave delovnega 
mesta, prek prijave na javno povabilo 
do vključitve brezposelnega v delovni 
proces naj bi se izvedel najpozneje v 30 

dneh. »Poleg sredstev Evropskega soci-
alnega sklada bo Zavod kandidiral tudi 
za pridobitev drugih virov financiranja 
v Sloveniji in neposredno iz evropskih 
kohezijskih skladov,« nam je sporočila 
Tanja Gerkšič z ZRSZ. »Tako bo zago-
tovljeno tudi financiranje različnih pro-
jektov modernizacije, z razvojem novih 
in izboljšanih storitev, načinov dela, 
programov ipd., v katere bodo vključe-
ni uporabniki. To so iskalci zaposlitve, 
delodajalci in drugi partnerji, s kateri-
mi pri opravljanju svojega poslanstva 
in dejavnosti sodeluje Zavod kot osre-
dnja ustanova posebnega družbenega 
pomena na trgu dela.«

Blanka Markovič Kocen

PoRTRETI IZ šolSKE JEDIlnICE na PoDSTREšJE

  PISMa bRalCEv: oDGovoR na PRIPoMbE JSKD

  loGaTEC Z 10-oDSToTno bREZPoSElnoSTJo

Mnenje svetnikov o tem na strani 26.
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PoRTRETI IZ šolSKE JEDIlnICE na PoDSTREšJE

oDGovoR na ČlanEK v loGašKIH novICaH

PISMa bRalCEv

Oglašam se kot organizatorka 
razpisa JSKD OI Logatec za 
mlade likovnike in razstave 

PORTRET, ki smo jo 15. 11. 2012 od-
prli v jedilnici OŠ 8 talcev. Zmotil me je 
članek avtorja KRAS z naslovom POR-
TRETI IZ ŠOLSKE JEDILNICE NA 
PODSTREŠJE. Že z naslovom in tudi 
v samem članku je novinar grdo izničil 
trud in delo izpostave JSKD, ki pripravl-
ja razpise za mlade ter jih z dodatnimi, 
za otroke brezplačnimi aktivnostmi, 
spodbuja k ustvarjalnosti. Tu mislim 
na vodene oglede razstav za šolske in 
predšolske skupine, ki jih izvajam, pa 
na strokovne delavnice, kulturne dneve 
za otroke v galeriji in druge dogodke, 
ki jih tu pripravljamo (ob tem razpisu 
ni bilo nič drugače). Postaviti razstavo 
najprej v šolski jedilnici, ker je gale-
rija premajhna za predvideno število 
obiskovalcev, ki ob otroških razstavah 
pridejo na odprtje, jo takoj po dogod-
ku podreti in ponovno postaviti v drug 
prostor zahteva veliko garanja. Verja-
mem, da je pisec hotel povedati, da so 
obstoječi prostori za naše potrebe pre-
majhni in drugače neprimerni, ampak 
za to bi lahko izbral drugo priložnost 
in predvsem drugačen način. Tudi Ste-
klena galerija ob športni dvorani je za 
potrebe Logatca premalo, tam je bilo 
skoraj nemogoče dobiti prost termin za 
razstavo, zmanjkalo je prostora za vse, 
ki bi se radi predstavili. Res je malo več-
ja od hiše sonca, a ne kaj dosti, ima tudi 
druge pomanjkljivosti (npr. ob hrupu iz 
športne dvorane je nemogoče zagotoviti 
primerne pogoje za izvajanje kulturnega 
programa ob odprtjih razstav). Zato se 
izpostava JSKD Logatec trudi vzposta-
viti neke vsaj minimalno spodobne do-
datne pogoje za predstavitev avtorjev. 
»Bolje vrabec v roki, kakor golob na 
strehi« pravi že ljudski pregovor. Sem 
pač samo izkoristila dane možnosti, saj 
posluha za druge, optimalnejše rešitve, 
ki sem jih predlagala, ni bilo. Raje sem 

vzela to, kar obstaja, in po odhodu vrt-
ca iz teh prostorov vzpostavila galerijo 
hiša sonca, ki je po mojem trudu in pri-
zadevanjih postala prijeten, topel pros-
tor, poln sonca in svetlobe. Še dodatno 
zaradi barv, s katerimi sem jo opremila 
– ob sončnih dneh pa še toliko bolj, pa 
čeprav je v zgornjem nadstropju stavbe 
na Notranjski 14, kamor me je umestila 
Občina. Konec koncev pa je bila prav ta 
stavba prvotno stavba Občine Logatec 
in prostor galerije je bil občinska sejna 
soba. V tem članku pa postane kar eno 
»podstrešje, kamor še sončni žarki ne 
morejo prodreti«, kljub temu, da je to 
najsvetlejši prostor v stavbi, z velikimi 
okni, poln svetlobe in še posebej sonca. 
Zato je galerija tudi dobila tako ime, ker 
jo dobro označuje. Pa čeprav je majhna, 
je čisto spodobno urejena, opremljena z 
dodatno osvetlitvijo za slike, in razstavl-
janja v takem prostoru se prav nobene-
mu umetniku ne bi bilo treba sramovati. 
Tisti pravi se ga tudi ne sramujejo. Naj 
med drugim omenim, da še nacionalna 
Akademija za likovno umetnost v Ljubl-
jani nima svoje galerije, kar bi se sicer 
spodobilo in bi bilo pričakovati, pa jim 
država tako namenja sredstva in prosto-
re, kakor vidimo. Kaj bi se potem šele 
čudili na neki lokalni ravni. Tu se pač 
kaže odnos odgovornih, politikov, tistih, 
ki imajo v rokah pogačo, pa je ne raz-
delijo tako, kot bi bilo treba, pričakova-
no, spodobno in zaslužno. Galerija hiša 
sonca tako ponuja dodatne možnosti 
predstavitve posameznim ustvarjalcem. 
hkrati je tik ob pisarni izpostave JSKD 
Logatec, za njeno vodenje in upravljan-
je ni treba zaposliti dodatnega delavca, 
kar prihrani mnogo sredstev. Tudi vse 
dodatne naloge v zvezi z razstavami 
padejo name kot na edino zaposleno 
na izpostavi. Prej, ko je bila s pomočjo 
evropskih sredstev zaposlena še ena de-
lavka, je bil čas za oglede razstav lahko 
raztegnjen na daljše obdobje, sedaj pa 
to ni več mogoče. To pa še ne pomeni, 

da se ne da tudi dogovoriti, če je le in-
teres za ogled. Večina drugih takih ob-
jektov na logaškem sploh nima urnika 
za ogled, ampak so vedno odprti le po 
dogovoru. Poleg tega pa v članku piše, 
da razstav v Galeriji hiša sonca, po-
leg redkih posameznikov in naključnih 
obiskovalcev, nihče ne obišče. Na pod-
lagi česa le avtor to presoja, se sprašu-
jem? Naše razstave so običajno dobro 
obiskane, tako na odprtjih, kakor tudi 
naknadno. Samo na primer razstava Eve 
Razložnik je imela skupaj preko 300 
obiskovalcev. Ljudje so se na galerijo že 
počasi privadili, v dopoldanskem času 
jo skupaj z učiteljicami obiščejo skupi-
ne šolskih in predšolskih otrok, pa tudi 
drugi posamezniki. Razstave pa so ved-
no na ogled tudi ob drugih dogodkih, ki se 
zgodijo v popoldanskih ali večernih urah. 
Dajati v nič delo nas, ki se v takih nemo-
gočih pogojih kljub vsemu trudimo dela-
ti, ustvarjati, omogočati pogoje delovanja, 
razstavljanja ... pa ne pritiče enemu res-
nemu novinarju. Res bi lahko tudi šole in 
vrtci prav zaradi bližine še bolj izkoristili 
možnosti obiska, a s takimi članki gotovo 
ne bodo dobili za to prave spodbude. Od-
kar je bil objavljen ta članek, tudi noben 
lokalni medij ne spremlja več prireditev, 
ki jih pripravlja logaška izpostava JSKD 
(prej so jih redno). Ne obišče jih noben 
novinar, fotograf, ne napišejo se prispevki 
… Človek se vpraša, kakšne vrste bojkot 
je zdaj to in kaj je temu vzrok? Izposta-
va JSKD s svojim delovanjem po svojih 
najboljših močeh poskuša omogočati po-
zitivne pogoje za kulturno delovanje in 
razvoj skupin ter posameznikov na raz-
ličnih področjih kulturnega delovanja? Je 
mar kdo od vladajočih struktur z lokalni-
mi mediji vred sploh sposoben prepoznati 
delo izpostave kot prispevek k dobrobiti 
lokalne skupnosti? Naj bralci in tisti, ki 
obiskujejo naše dogodke, sami presodijo. 

Tanja-Pina Škufca,  
vodja izpostave KRAS
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Ker je ljubljansko okrožno sodišče 
19. 12. 2012 začelo stečajni posto-
pek invalidske družbe Okna Kli 

Logatec, smo tokrat občinskim svetnikom 
(g. Borisu Čičmirku, Koliševka, Marjanu 
Gregoriču, SD, francu Rudolfu, SLS, in 
Mirku Šemrovu, Nsi) postavili naslednje 
vprašanje: Katere so bile po vašem mne-
nju, napake, storjene v preteklosti, ki so 
Kli popeljale v stečaj? Kaj kot svetnik 
nameravate storiti v prihodnje, da se 
ohranijo zaposlitve v Logatcu in zame-
nja dejavnost prostorov Kli? –Do za-
ključka redakcije smo v uredništvo prejeli 
odgovore g. Čičmirka in g. Gregoriča; g. 
Šemrov se je  zaradi odsotnosti opravičil.

Boris Čičmirko, Koliševka:
»Prvega dela vprašanja ne morem komen-
tirati, ker gre za dogodek, ki se je zgodil 
v obdobju, ko še nisem aktivno sodeloval 
v družbenem življenju logaške občine. O 
poslovanju takratne družbe KLI ne morem 
soditi, ker ne morem poznati vseh okoli-
ščin, ki so privedle do stečaja, predvsem 
pa ne morem poznati finančnega ozadja 
oziroma dejanj takratne uprave, ki pa so 
bila očitno napačna oziroma ne dovolj pre-
mišljena. Kot svetnik se nameravam tudi 
v prihodnje še bolj zavzemati za naslednje 

pobude: da se prepozna lesna industrija 
kot eden temeljev gospodarskega razvoja 
logaške občine tudi v prihodnje in da se 
v tej smeri izvedejo ustrezne vzpodbude 
oziroma ukrepi za pomoč podjetjem in 
podjetnikom, ki želijo ustanavljati oziro-
ma ohranjati delovna mesta in dejavnosti s 
področja lesarstva, gozdarstva in sorodnih 
panog; menim, da se morajo zaposlitve v 
logaški občini ne le ohraniti, temveč, da 
je potrebno pridobiti nova delovna mesta 
z večjo dodano vrednostjo - predvsem na 
gospodarskih področjih, ki so tradicional-
no vezana na Logatec in okolico in ki bodo 
omogočila čim več zaposlitev mladim lju-
dem; zemljišče, na katerem stojijo prostori 
nekdanje tovarne KLI, je za Logatec izje-
mnega pomena, zato je potrebno v zvezi s 
prihodnostjo te lokacije ravnati premišlje-
no, predvsem pa v dogovoru z lastniki ze-
mljišč, skupaj s katerimi je potrebno najti 
dolgoročno gospodarsko dejavnost, ki bo 
prinesla nova in trajnejša delovna mesta 
za prebivalce logaške občine - po mojem 
mnenju predvsem s področij, ki sem jih 
omenil v prvi alineji - torej s področja le-
sne in gozdarske industrije.«

Marjan Gregorič, SD:
»Vsekakor je prvi del vprašanja treba prej 

postaviti nadzornemu organu ali upravi 
podjetja in ne članom občinskega sveta. 
Če pa že sežem v preteklost, pa je bil pro-
blem KLI Logatca prepozno reagiranje na 
dejstvo, da se je povpraševanje po koloni-
alnem pohištvu po letu 1985/6 v ZDA ob-
čutno zmanjševalo, KLI pa ni pravočasno 
ponudil tržišču novih tipov stolov, ki bi šli 
v prodajo. Me pa uvedba stečaja čudi, saj 
je ne navsezadnje po meni znanih podat-
kih družba Okna Kli Logatec v letu 2011 
ustvarila 4,8 mio € čistih prihodkov od 
prodaje in slabih 6 tisoč € dobička. Zakaj 
torej v stečaj in kaj je bil vzrok očitno zelo 
velikemu poslabšanju poslovanja v lan-
skem letu? Kot član občinskega sveta in 
član SD sem si vedno prizadeval za spre-
jem tistih odločitev, ki so bile usmerjene v 
ustvarjanje pogojev za gospodarski razvoj 
občine, kar bom počel tudi v prihodnje. Iz 
tega razloga tudi podpiram izgradnjo logi-
stičnega centra ob avtocesti pri Lom-u, ki 
bo predvidoma prinesel 120 novih delov-
nih mest. Kar se tiče nadomestila dejav-
nosti na območju KLI pa kot posamezen 
član občinskega sveta nimam kaj dosti mo-
žnosti, bom pa, kot sem že dejal, podpiral 
vse ukrepe, ki bodo doprinesli k povečanju 
zaposlitve.«

  v KS TaboR JE bIlo vRoČE

28. 1. 2013 se je v Kulturnem domu Tabor nabralo precej ljudi. Dvo-
rana je bila polna napisov, kot »hočemo referendum proti komunal-
nemu prispevku!«. Srečanje je organizirala KS Tabor, saj se krajani ne 
strinjajo, da naj uradno ne bi bili priključeni na občinsko komunalno 
omrežje. Zato so povabili župana, da jim situacijo razjasni in odobri 
moratorij oziroma odlog plačila vsaj do datuma, ko bo o pravilnosti 
odločanja glede komunalnega prispevka, na pobudo KS Tabor, v dru-
gem četrtletju presojal tudi nadzorni odbor Občine Logatec. Srečanja 
se je poleg župana udeležil tudi direktor Komunalnega podjetja Lo-
gatec, g. Marjan Gregorič. Krajani so župana vprašali, zakaj da niso 
uradno priključeni na občinsko komunalno omrežje, če že nekaj let 
ne praznijo greznic in vsak mesec plačujejo položnice za odvajanje 
odpadnih voda. Zatrdili so, da so odloke vedno spoštovali, o kakršni 
koli priključitvi do leta 2012 pa nikoli ni bilo govora. Predsedujoči je 
pozval k mirni razpravi, ki so jo snemale lokalna in dve nacionalni 
televiziji. Župan je prisotne lepo pozdravil in izrazil željo, da na vpra-
šanja krajanov, ki so mu jih dostavili na predhodnem srečanju, odgo-
vori skupaj. Nato je poudaril, da je ob prihodu na občino dobil kar 
nekaj nerazrešenih zadev, med katerimi sta zlasti pereči deponija na 
Ostrem Vrhu in zadeva Petrol. »Reševanje teh zadev ni enostavno,« 
je povedal in dodal, da se skupaj z zaposlenimi trudijo delati najbo-
lje ter tistemu, ki bo na občino prišel za njim, predati čisto stanje. Iz 

pogovora, ki je trajal več kot dve uri, je postalo jasno, da se je občina 
odločila urediti nekakšno zatečeno stanje, na podlagi Odloka iz leta 
2009. Ker so se krajani Tabora na kanalizacijsko omrežje priključeva-
li v letih 2003, 2004 in pozneje, se jim je tako pozno reševanje stanja 
in izdajanje odločb ter zahteva za plačilo prispevka zdi pravno sporno 
dejanje. Komunalno omrežje je javno in ne gre za opremo v zasebni 
lasti. Ko se gradijo objekti, je pogoj za pridobitev gradbenega dovo-
ljenja ob izgradnji ali obnovi objekta plačilo komunalnega prispevka. 
Ker gre za upravni postopek, investitor potrebuje odločbo, s katero se 
odmeri komunalni prispevek. Marjan Gregorič je sicer tudi opozoril 
na sodbo upravnega sodišča, ki je odločilo, da je občina ravnala skla-
dno z zakonom. Iz razprave je bilo moč razbrati, da je zadeva težka, 
ljudje pa so jezni zaradi visokih zneskov, ki naj bi jih za izgradnjo 
javnega kanalizacijskega omrežja in priključitev nanj plačali. Dokazi 
o tem, da naj bi krajani na omrežje že bili priključeni, sicer po mnenju 
nekaterih primanjkujejo, na občini odločb od prej nimajo, Komunalno 
podjetje pa nima pogodb s krajani, ki bi pričale o uradni priključitvi. 
Krajani so v jezi poudarili, da v času prejšnjega župana zahtev za 
plačilo komunalnega prispevka ni bilo. Zato so jih odločbe še kako 
presenetile. Govora pa je bilo tudi o nekakšnih »tihih priključitvah« 
na račun izgradnje ceste do kamnoloma v Gorenjem Logatcu.

Janja

KoMUnalnI PRISPEvEK bURI GoREnJEloGaTČanE.
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obČInSKI SvET obČInE loGaTEC JE na 18. REDnI SEJI  MED DRUGIM SPREJEl PREDloG PRoRaČUna, In To PRvIČ v SEDMIH lETIH 
bREZ RaZPRavE. 

PREDloG PRoRaČUna v PRvEM bRanJU SPREJET

Predlog proračuna Občine Lo-
gatec za leto 2013 predvideva 
19.407.591 evrov prihodkov, 

pri čemer največji vir predstavljata 
dohodnina – zbrali naj bi je za sko-
raj sedem milijonov evrov in pol – in 
prodaja stavbnih zemljišč, od katere 
pričakujejo tri milijone evrov pri-
hodkov in 20.607.591 evrov odhod-
kov. Za 1,2 milijona evrov pa naj bi 
bilo prenesenih sredstev iz leta 2012. 
Predlog proračuna je uravnotežen, 
predvsem pa razvojno naravnan za 
celotno občino in optimističen. Po 
besedah žu-
pana Berta 
Menarda je 
bilo želja tudi 
tokrat veliko, 
kar za 25 mi-
lijonov evrov, 
možnosti in 
sredstev pa je 
vedno manj. 
Po gladki po-
trditvi so se seveda takoj porajala 
vprašanja, kaj se za tem skriva in kaj 
svetnike čaka v drugem branju. Med 
odhodki največji delež zavzemata 
izobraževanje, v tem sklopu sofinan-
ciranje predšolske vzgoje in sanacija 
nekaterih stavb, ter varovanje okolja 
in naravne dediščine.

Za zapiranje deponije Ostri vrh bodo 
predvidoma porabili 200.000, za iz-
vedbo projekta Čista Ljubljanica pa 
skoraj 2,3 milijona evrov. Proračun 
je naravnan v zagotavljanje vseh za-
konskih obvez, hkrati pa usmerjen v 
porabo sredstev, ki so nujno potreb-
na za uresničitev zastavljenih ciljev. 
Med letošnjimi najpomembnejšimi 
investicijami proračun predvideva 
gradnjo kanalizacije Rovte, čistilno 
napravo in kanalizacijo Logatec ter 
gradnjo dolgo pričakovanega vrtca 
v Rovtah. Prednost bodo imele ti-
ste investicije, ki so jih v letu 2012 
začeli izvajati, letos pa naj bi se za-
ključile. Občina v tem proračunu ne 
predvideva zadolževanja, prav tako 

pa nima niti kreditnih obveznosti iz 
prejšnjih let, je povedal župan, ki 
pričakuje, da bodo za drugo branje 
kljub gladki potrditvi predloga v pr-
vem, potrebni nekateri popravki.
Seja se je začela z vprašanji in pobu-
dami svetnikov, k razpravi pa se je 
uvodoma prijavila Anita Kermavner 
(SLS), ki jo je zanimalo, na podlagi 
katerega predpisa oziroma javnega 
razpisa, odločbe ali odloka občine 
je bilo Turističnemu društvu Loga-
tec septembra lani dodeljenih 18.000 
evrov sredstev. Boris Čičmirko (Ko-

l i š e v k a ) 
je sve-
t n i k o m 
s p o r o č i l 
željo pre-
b iva l cev 
C a n k a r -
jeve ulice 
o premiku 
p a r k i r a -
nja z ene 

na dve uri in določitvi parkirnega 
mesta za invalide. Opozoril je tudi 
na problem Partizanske ulice, ki je 
postala enosmerna, vsi prebivalci 
pa k temu niso dali soglasja. Sve-
tnik je predlagal ureditev pločnika 
in prepoved tovornega prometa sko-
zi omenjeno ulico. Mirko Šemrov 
(NSi) je opozoril na nujnost ureditve 
avtobusne postaje na Kalcah v smeri 
proti Postojni, ki so jo pred časom 
uničili vandali in kot taka ne služi 
namenu. Miran Obreza (Zares) je 
opomnil, da 92-odstotno povišanje 
prispevkov za čiščenje odpadne in 
komunalne vode ni v skladu z na-
vodili države, Boris Čičmirko (Ko-
liševka) pa se je v razpravi dotaknil 
vsebine Logaških novic. Izrazil je 
zadovoljstvo z objavo intervjujev s 
svetniki, a imel pripombo k intervju-
ju z Zoranom Mojškercem (SDS), 
češ da je bil z njim kršen zakon o 
medijih. Svetnik namreč opaža ma-
nipuliranje in zavajanje javnosti ter 
pričakuje objavo popravkov napač-
nih navedb v naslednjih Logaških 

novicah. Svetniki so v nadaljevanju 
sprejeli Predlog Odloka o nadome-
stilu za uporabo stavbnega zemljišča 
v Občini Logatec v drugi obravna-
vi. Pojavila se je namreč potreba po 
uskladitvi sedanjega z veljavno za-
konodajo, kar predstavlja spremem-
bo velikega dela njegovega besedila. 
Iz naslova nezazidanih stavbnih ze-
mljišč se bodo prihodki povečali za 
približno 9.500 evrov, medtem ko se 
bodo sredstva iz naslova industrijske 
poslovne dejavnosti zmanjšala. Gre 
za nadomestilo, ki se je zdaj obra-
čunalo samostojnim podjetnikom, 
ki so dejavnost opravljali na naslo-
vu stalnega prebivališča, na površini 
20 m2, ki se bo po predlogu odlo-
ka prenesla na stanovanjski namen. 
Sprejet je bil tudi Predlog odloka o 
spremembah in dopolnitvah Odloka 
o grbu in zastavi Občine Logatec v 
drug obravnavi.

Stara cesta kmalu v novi »preoble-
ki«
Logaški svetniki so potrdili tudi in-
vesticijski program za ureditev Stare 
ceste od križišča s Tovarniško v dol-
žini 800 metrov. Omenjena cesta je 
namreč na tem delu dotrajana in nuj-
no potrebna obnove. Investicija, ki 
jo bodo izvedli v dveh fazah, pred-
videva gradnjo hodnika za pešce, za-
menjavo poškodovane in dotrajane 
prometne opreme, prometne signa-
lizacije in označb ter ustrezno ure-
ditev razsvetljave in odvodnjavanja. 
Investicija je po besedah poročeval-
ke Mateje Čuk finančno upraviče-
na, čeprav so finančni kazalniki, ki 
jo opredeljujejo, negativni. V svoji 
ekonomski dobi, tako Čukova, pa bo 
imela pozitiven vpliv na ekonomske 
kazalce. Obnova in ureditev Stare 
ceste sta po njenih besedah potreb-
ni tudi zaradi povečanja varnosti 
pešcev in s tem povezane kakovosti 
življenja prebivalcev ob tej lokalni 
cesti. 

Blanka Markovič Kocen

»MED oDHoDKI  
naJvEČJI DElEŽ  

ZaJEMa  
IZobRaŽEvanJE.« 
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Da bI SvETnIKI DoSEGlI DoGovoR GlEDE SPREMEMbE STaTUTa obČInE, JE obČInSKa UPRava oRGanIZIRala DElovnI DoGovoR.

obČInSKI SvETnIKI na DElovnEM PoSvETU

Dne 23. 1. 2013 so se v sejni 
sobi občine Logatec, kot je 
to v navadi, zbrali občinski 

svetniki. A tokrat ni šlo za sejo ob-
činskega sveta; zbrali so se, da bi se 
pogovorili o predlogih sprememb 

Grafični prikaz krajevnih skupnosti občine Logatec.

statuta občine Logatec in poslovni-
ka občinskega sveta, ki so bile na-
zadnje s strani nekaterih svetnikov 
zavrnjene. Mag. Lukan-Lapornik je 
pojasnila, da se spremembe nana-
šajo na uskladitev meja krajevnih 

skupnosti z volišči. Ime in območje 
ožjega dela občine je namreč statu-
tarna določba; na območja krajevnih 
skupnosti so vezane volilne enote, v 
katerih volilna komisija določi vo-
lišča. Pri nas so krajevne skupnosti 
najbolje določene že s samimi voli-
šči. Težava je torej v tem, da je treba 
omenjena območja grafično določiti, 
in sicer skladno z območji krajev-
nih skupnosti. Geodetska uprava RS 
vodi seznam volišč, posameznih vo-
lilnih enot, ki pa so vezane na obmo-
čja krajevnih skupnosti. Zato je tre-
ba spremeniti statut občine Logatec. 
Mag. Lukan-Lapornik dodaja, da sta 
spremembi tako statuta kot poslov-
nika potrebni tudi zato, ker je v tre-
nutno veljavnih aktih kar nekaj neja-
snosti oziroma neusklajenosti. Tako 
bi bilo na primer smiselno podrob-
neje urediti delovanje, torej naloge, 
krajevnih skupnosti z namenom, da 
se vloga le-teh v luči dobrega med-
sebojnega dialoga okrepi. Župan se 
je ob tem dotaknil tudi vprašanja 
prekomerne obremenjenosti neka-
terih volišč v občini in posledično 
uvedbe novih. Mag. Lukan-Lapor-
nik je povedala, da so trenutno pre-
komerno obremenjena volišča Naro-
dni dom, eno volišče v OŠ 8 talcev 
in volišče Dom starejših občanov. 
Optimalno število je namreč od 700 
do 800 volivcev na posamezno vo-
lišče. Čeprav je na začetku kazalo, 
da soglasja glede predlaganih spre-
memb ne bo mogoče doseči, SLS je 
predvsem izpostavila bojazen, da bi 
se pozneje lahko krajevne skupnosti 
zaradi predlaganih sprememb statuta 
spreminjale, so svetniki ob pomoči 
mag. Lukan-Lapornik dosegli dogo-
vor glede večine sprememb; za tiste, 
ki so ostale odprte, pa so si določili 
10-dnevni rok za premislek. 

mag. Neža Sautet
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boŽIČKova KošaRKa 2012

Kot je že v navadi, smo tudi letos 
za naše najmlajše košarkarje pri-
pravili Božičkovo košarko. Dogo-

dek se je odvijal v nedeljo 23. 12. 2012 v 
Športni dvorani Logatec. Božičkovo ko-
šarko smo odprli s tekmo Pionirjev (U14) 
za Mini pokal SPAR, kjer so domači z 
dobro igro visoko premagali nasprotnike 
s Šenčurja in so tako z eno nogo že med 
16. najboljšimi v Sloveniji, kar je za Ko-
šarkarski klub Logatec velik uspeh. Osre-
dnji del programa je bil namenjen našim 
najmlajšim košarkarjem. Ker naši otroci 
vse leto pridno trenirajo, jih je tudi tokrat 
obiskal pravi košarkarski Božiček, ki je 
otrokom razdelil nekaj bombonov; kot 
se zanj spodobi, pa nam je pokazal tudi 
svoje spretnosti v metanju na koš. Mladi 
perspektivni košarkarji so se preizkusili v 
spretnostnem poligonu, igrali so prave ko-
šarkarske tekme, na koncu pa so si zaslu-
žili tudi malo pogostitve. Ob tej priložno-
sti bi se radi zahvalili vsem staršem, ki so 
nam napekli domače dobrote oziroma dru-
gače pomagali, da je prireditev zelo dobro 
uspela. Tako je potekal dan, ki se ga bodo 
naši otroci še dolgo spominjali, saj so bili 
nadvse navdušeni. Dan smo zaključili z 

mladinsko tekmo (U18), na kateri je ekipa 
KK Logatec visoko premagala nasprotnike 
iz Ajdovščine in zasluženo slavila zmago. 
Košarkarski klub Logatec vsem občanom, 
še posebej pa košarkarskim navdušencem, 

želi veliko sreče in zdravja, predvsem pa 
veliko užitkov ob gledanju naših tekem, na 
katere ste iskreno vabljeni.

Košarkarski klub Logatec

Strah je stanje, ki nas spremlja od začetka do konca življenja. 
Strah je glavna gonilna sila življenja in hkrati tudi najbolj 
razdiralna. Ima funkcijo zaščite, če pa je neosnovan, posta-

ne velika prepreka. Strah je vedno povezan z bolečino, izgubo, 
neugodjem ali spremembo. Strah povleče za seboj celo paleto neu-
godnih stanj (jezo, bes, pohlep, nesamozavest …). Strah je vampir, 
ki nenehno sesa življenjsko energijo. Od ranega otroštva nas pro-
gramirajo, pogosto je vključen mehanizem strahu, ki se ga ne da 
preprosto preobraziti. S pridobljenimi strahovi postajamo miselno 
utesnjeni in nezmožni svobodnega, kreativnega ter neobremenje-
nega razmišljanja. Česa nas je strah? Je ta strah resnično uteme-
ljen? Strah nas je, ker smo odvisni od določenih reči v življenju in 
se jih bojimo izgubiti. Nedvomno so mnoge reči v našem življenju 
vitalnega pomena, za mnoge pa mislimo, da so, pa to sploh ni nuj-
no res (EU, evro, politika)! Evropska unija je trenutna formacija, 
mnoge generacije so uspešno živele tudi brez nje. Zakaj se bojimo, 
da izgubimo evro, če smo pa tudi z drugimi valutami dobro živeli, 
mogoče z določenih vidikov še boljše? Zakaj dajemo toliko na 
politiko, zakaj se toliko zanašamo nanjo in v njej iščemo rešitve, 
če pa so le-te v naši inteligentnosti, domiselnosti, prizadevnosti? 
Seveda politika pripravlja okolje, v katerem delujemo, pa vendar.
V svojem prepričanju smo ločeni od univerzalne sile in s tem od 
življenja samega ter mnogih reči, ki nam jih ponuja. Ta sila je ve-

dno v stanju maksimalnega razdajanja, mi ljudje pa smo tisti, ki 
si to preprečujemo in uničujemo skozi strah, zavist, pohlep, neza-
upanje, prepire, vojne. S svojim načinom razmišljanja in delova-
nja blokiramo ta tok. Z razumevanjem in spoštovanjem osnovnih 
principov življenja lahko predrugačimo svoje življenje. Kozmič-
na inteligenca in mi smo del nje, želi, da smo zdravi, srečni, da 
imamo blagostanje. Predstavlja neskončno bogastvo in mi lahko 
s svojo naravnanostjo prejemamo iz te zakladnice – kolikor re-
snično potrebujemo. Strah lahko zmanjšamo in odpravimo z razu-
mevanjem principov življenja, s praktičnimi telesnimi pristopi in 
spremembo psihomentalnih vzorcev. Joga v vsakdanjem življenju 
vsebuje paleto pristopov, s katerimi se lahko učinkovito spopri-
memo z lastnimi strahovi. Predvsem je treba s pomočjo telesnih 
tehnik aktivirati glavne energetske centre in postati notranje mo-
čan. Vsebuje položaje, ki odpravijo strahove. Tisti, ki je notra-
nje močan, se ne boji. Joga v vsakdanjem življenju predstavlja 
sistem postopnih, sistematičnih pristopov do povrnitve ali ohra-
nitve telesnega zdravja, notranjega miru in nas osvobaja različ-
nih neugodnih stanj, med drugimi tudi strahu. Ohranja vitalnost, 
mladostnost, podarja dolgoživost. Deluje izjemno učinkovito kot 
preventiva na različnih nivojih človekovega življenja – telesnem, 
energetskem, psihomentalnem in duhovnem.

Dr. Danilo Kosi – Dayalpuri, prof.

Z JoGo PRoTI STRaHovoM

F
ot

o:
 M

ir
an

 A
nt

on
či

č



30 loGašKE novICE – FEbRUaR 2013 – šT. 1–2

šPoRT

RoKoMETnI KlUb loGaTEC v lETU 2012 DoSEGEl IZJEMnE REZUlTaTE, a DoŽIvEl TUDI SPREMEMbE. voDEnJE KlUba PREvZEl 
vlaDIMIR PUnTaRIČ.

novo voDSTvo RK loGaTEC

Pozdravljeni g. Puntarič. Vodenje 
rokometnega kluba Logatec ste 
prevzeli septembra 2012. Je vode-

nje takšnega kluba velik izziv?
Seveda. Na začetku tekmovalne sezone 
2012/2013 si sploh nisem mislil, da v klu-
bu vladajo izredne razmere in to prav v 
obdobju njegovega največjega uspeha. Na 
pobudo glavnega sponzorja kluba Adria 
Transport, je bil sklican sestanek, na kate-
rem se je zbralo nekaj ljudi, ki so že prej 
delovali v UO, in nekaj novih, ki poznajo 
razmere v rokometnem prostoru Slovenije, 
z namenom, da se klub ponovno aktivira 
v kategoriji 1. Državne lige-članice. Odlo-
čitev je bila, da se z delom prične. Moje 
dosedanje izkušnje v rokometu so bile na 
drugem področju, sojenju rokometnih te-
kem, od tega 8 let tudi v mednarodnem 
okolju, od leta 1997, ko sem v Turčiji opra-
vil izpit za mednarodnega sodnika Ehf. S 
sojenjem sem si pridobil veliko izkušenj, 
le-te prenesel v klub, tako da lahko z goto-
vostjo trdim, da smo eden izmed najbolje 
organiziranih klubov v Sloveniji. Vzposta-
viti profesionalni sistem trenerskega dela, 
od mlajših selekcij pa vse do članic, odnos 

do drugih rokometnih udeležencev, od-
nos do staršev, do gledalcev, odnos klub-
-lokalna skupnost in vse ostalo nenašteto 
(a potrebno), je za celotni UO velikanski 
izziv in z zadovoljstvom lahko rečem, da 
nam je to v tem trenutku uspelo. Tudi za 
prihodnost se nam ni treba bati, a bo treba 
vložiti veliko truda vseh nas.

Za utečeno ekipo pa ni dovolj imeti le 
vodje kluba. Kdo so, če jih lahko tako 
imenujemo, igralci vaše ekipe?
Igralce ekipe lahko razdelimo na tri eno-
te. Najprej smo to člani Upravnega odbo-
ra, ki neposredno odločamo o strategiji 
in upravljanju kluba, potem so to seve-
da igralke, zaradi katerih ima vse sku-
paj sploh smisel. Ne smemo pa pozabiti 
tudi vseh volonterjev (predvsem s strani 
staršev igralk), ki nam predvsem pri or-
ganizaciji tekem in pri prevozih venomer 
stojijo ob strani.

Klub je, če se ne motim, v letu 2012 pri-
dobil tudi novega sponzorja. Je pridobi-
vanje novih finančnih virov težko? 
S pridobivanjem denarja je vedno največja 

težava. Klub je pridobil kar nekaj novih 
sponzorjev, med drugim pa tudi glavnega 
sponzorja podjetje Adria transport, po ka-
terem se klub, za potrebe tekmovanj, tudi 
imenuje. Prepričan sem, da se s finančnimi 
težavami srečujemo popolnoma vsi klubi 
in naš klub pri tem ni prav nikakršna iz-
jema.

Kako pa delo in obstoj kluba podpira 
lokalna skupnost? Je podpora zadovo-
ljiva?
Podpora lokalne skupnosti je verjetno 
podobna, kot pri ostalih klubih. Osnovo 
delovanja nam poleg vadnin in spon-
zorskih sredstev predstavljajo sredstva, 
ki jih za razvoj športa namenja Občina 
Logatec. Višja podpora je vedno dobro-
došla, vendar moramo biti tudi realni. 
Bolj moteče je, da so pogoji za organiza-
cijo članskih tekem v naši občini očitno 
strožji, kot kjerkoli drugje. Tekmujemo 
po celi Sloveniji in se nikjer ne sreču-
jemo s tem, da so pri organizaciji nujno 
potrebni kar trije člani nujne zdravniške 
pomoči, redarji prihajajo drugje iz vrst 
staršev (mi pa smo morali poleg tega do-

Logaške rokometašice so članice 1 A lige. 
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datno najeti še varnostno službo). Vse 
to stane in ko se primerjamo z drugimi 
klubi, je organizacija enake tekme v Lo-
gatcu iz tega vidika najdražja. Na žalost 
je pri tako majhnih klubskih proračunih 
tudi to velika težava in človek se lahko 
samo vpraša, ali je bolje imeti mladino 
na cesti kot v dvorani.

Klub je bil ustanovljen 31. Julija 2003. 
V letu 2012 pa je dosegel nekatere izje-
mne rezultate. Kako le-te ocenjujete?
Leto 2012 je bilo zgolj nadaljevanje uspe-
šnega dela od nastanka kluba dalje. Zaslu-
ga za to gre nedvomno predvsem gospe 
Zdenki Dežman, ki je vsa leta skrbela za 
razvoj kluba. Še danes je nerazumljivo, da 
je vodstvo kluba, ki je doseglo skupaj z 
igralkami uvrstitev v prvo A državno ligo, 
v določenem trenutku odstopilo od nada-
ljevanja dela. Moje delo (skupaj s člani 
Upravnega odbora) je v tistem trenutku 
predstavljalo zgolj rešitev, da se kljub te-
žavam vseeno poskusi igrati v prvi A dr-
žavni ligi. Tukaj smo člani kluba enotni, 
da so si predvsem igralke to zaslužile in 
kolikor je v naši moči, jim bomo pri tem 
tudi pomagali.

V Klubu se veliko ukvarjate z mlajšimi 
generacijami. Je to recept za oblikova-
nje dobrih igralk in igralcev?
Podmladek kluba je bistvenega pomena 
za obstanek in seveda tudi razvoj kluba. 
V mlajših generacijah ima klub nekaj iz-
jemnih rezultatov in po tej poti bo nujno 
treba nadaljevati. Sem pa mnenja, da mora 
biti klub urejen kot celota in na ta način 
bomo lahko tudi dolgoročno računali, da 
se bodo otroci in njihovi starši odločali za 
treniranje rokometa. Za najmlajše je poskr-
bljeno v osnovnih šolah, kjer je mini roko-
met brezplačen in tako starši nimajo nobe-
nih stroškov. Otroka še ni treba vpisovati 
v klub, saj se v tem starostnem obdobju 
preizkušajo na več področjih. Ko pa ugo-
tovijo, da jih je rokomet resnično navdušil, 
je čas, da se vpišejo v klub in začnejo s 
strokovno vodenimi in organiziranimi tre-
ningi. V klubu se trudimo, da ustvarjamo 
pozitivno naravnanost do športa, delovnih 
navad, odgovornosti in zdravega življenja. 
To je način, kako navdušiti otroke, da bo 
poleg šole rokomet njihova prva izbira.

Starejše deklice so se v 2012 prebile med 
dvanajst najboljših ženskih klubov v 

Sloveniji. Kaj to pomeni za delo v Klubu 
in nasploh?
To nedvomno pomeni, da se v klubu dela 
dobro tudi pri mlajših selekcijah. Upamo 
lahko le, da bo čim več teh deklic nadalje-
valo s treniranjem tudi v naslednjih letih. 
Glede na to, da je eno izmed vodil kluba, 
da se bazira na domačih igralkah, so na tak 
način vrata v člansko ekipo na stežaj od-
prta vsem, ki bodo ostale v klubu tudi po 
prehodu v srednjo šolo. 

Kakšni pa so načrti za prihodnje leto?
Trenutno je klub v boju za obstanek v naj-
močnejši ligi. Po težavah s poškodbami ne-
katerih naših igralk in odhodu nekaterih smo 
morali na hitro pokrpati vrzeli v ekipi. Na 
srečo smo dobili vrhunskega trenerja in tri 
igralke, ki so sprejele izziv, da nam za kratko 
časovno obdobje priskočijo na pomoč. Vse 
to le z namenom, da se poskuša obstati v 
najmočnejši ligi in se predvsem z domačimi 
igralkami tudi v prihodnjem letu spopadati z 
najmočnejšimi ekipami v Sloveniji. 

Hvala za pogovor in veliko sreče v pri-
hodnje.

mag. Neža Sautet

Ponovno RaKETaRSKI TEČaJ

Po nekaj letnem premoru in zame-
njavi vodstva Modelarsko maketar-
skega kluba Logatec smo ponovno 

oživeli tečaj v izdelovanju raket. V prvem 
delu tečaja so udeleženci izdelali enostav-
no raketo s padalom, narejeno iz dveh 
slojev tršega papirja in balse. Za zaklju-
ček smo organizirali kratko tekmovanje 
pod Sekirico, kjer so udeleženci izstrelili 
svoje rakete. Zmagal je Aleks Modrijan, 
drugo mesto je zasedla edina udeleženka 
tečaja, Tinkara Rehar, tretji pa je bil Maks 
Istenič. Tečaj se že nadaljuje, udeleženci 
izdelujejo zahtevnejše rakete iz steklene 
tkanine in epoksidne smole. Nekaj se jih 
bo udeležilo tekmovanja Mestne zveze 
organizacij za tehnično kulturo (MZDTK) 
Ljubljana ter Srečanja mladih tehnikov, ki 
se ga udeležujejo otroci osnovnih šol celo-
tne Slovenije. Ob tej priložnosti bi se za-
hvalili vsem, ki so pomagali pri ponovnem 
zagonu MMK Logatec, ki letos praznuje 
30-letnico ustanovitve.

Alja Makuc
Prvi trije nagrajenci so bili Aleks Modrijan, Tinkara Rehar in Maks Istenič.
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KnJIGE Po IZboRU bIblIoTEKaRJa

KUlTURa

SIMon lEnaRČIČ: vSE o IMEnIH v SlovEnIJI

Človeka ime določa in spremlja 
vse življenje, zato je toliko bolj 
pomembno in vedno aktualno 

vprašanje njegovega pomena in vloge. 
Simon Lenarčič sicer ni jezikoslovec, 
se pa intenzivno (čeprav ljubiteljsko) in 
poglobljeno ukvarja z imenoslovjem. Je 
že dodobra uveljavljeno leksikografsko 
ime, ki se mu marsikdaj rado kaj zapiše 
tudi v ostrejših, polemičnih tonih.  Ko-
nec leta 2012 je v sodelovanju z založbo 
Modrijan izdal kar 1086 strani obsežno 
knjigo z naslovom Vse o imenih v Slove-
niji. Leksikon (ki teži tudi ali predvsem 
k večplastni nadgradnji večkrat dopol-
njenega Leksikona imen Janeza Kebra) 
zajema skoraj 13.000 imen (vezana 
so predvsem na slovenski prostor, kot 
je razvidno že iz naslova), ki jih avtor 
predstavlja v izčrpni, široko zastavljeni 

in v družbeni, zgodovinski, kulturni sve-
tovni kontekst močno vpeti maniri, kar 
knjigo izjemno obogati, Izvrstne prilo-
ge pa še posebej navdušijo z mnogimi, 
doslej še nepoznanimi podrobnostmi in 
zanimivostmi. Poleg temeljitih in na-
tančnih razlag samih imen so tu podatki 
o – npr. pogostnosti pojavljanja, prilju-
bljenosti, načinu zapisovanja, godovih 
in godovnih zavetnikih, zgodovinskih 
izvorih in izpeljavah, povezanosti z lite-
rarnimi, zemljepisnimi, krajevnimi ime-
ni … Vsako ime ima svoj zapis v obliki 
gesla (4290) ali polgesla (več kot 8500 
- kratek in jedrnat opis), v pregledni, na-
zorni in podrobni formi. Skratka, gre za 
zahteven in obsežen projekt avtorja, ki 
je v knjigo vložil veliko truda, časa in 
znanja, rezultat pa je (novo) pomembno 
delo za slovenski prostor.

TUJE lEPoSlovJE 

SlovEnSKo lEPoSlovJE

Po nekaj letnem premoru in zamenjavi vodstva Mode-
larsko maketarskega kluba Logatec smo ponovno oži-
veli tečaj v izdelovanju raket. V prvem delu tečaja so 

udeleženci izdelali enostavno raketo s padalom, narejeno iz 
dveh slojev tršega papirja in balse. Za zaključek smo orga-
nizirali kratko tekmovanje pod Sekirico, kjer so udeleženci 
izstrelili svoje rakete. Zmagal je Aleks Modrijan, drugo mesto 
je zasedla edina udeleženka tečaja, Tinkara Rehar, tretji pa je 

bil Maks Istenič. Tečaj se že nadaljuje, udeleženci izdelujejo 
zahtevnejše rakete iz steklene tkanine in epoksidne smole. Ne-
kaj se jih bo udeležilo tekmovanja Mestne zveze organizacij 
za tehnično kulturo (MZDTK) Ljubljana ter Srečanja mladih 
tehnikov, ki se ga udeležujejo otroci osnovnih šol celotne Slo-
venije. Ob tej priložnosti bi se zahvalili vsem, ki so pomagali 
pri ponovnem zagonu MMK Logatec, ki letos praznuje 30-le-
tnico ustanovitve.

V knjigi Kliči me po imenu je za-
jet izbor kratke proze 38 sloven-
skih avtoric (izbor ustvarjalk je 

delo Silvije Borovnik), ki strnjeno in 
kronološko sledi razvoju in značilnostim 
njihove pisave vse od prvih pravih začet-
kov pa do danes. Gre za raznolik, kva-
liteten in aktualen sprehod skozi zgodo-

vino slovenskega »ženskega« literarnega 
ustvarjanja, sicer resda z večjim poudar-
kom na sodobnejših avtoricah. Urednica 
z obsežnim dodatkom na koncu knjige 
ponudi dober in strokoven vpogled v pe-
stro spreminjajočo se in večinoma aktu-
alno tematsko raznolikost obravnavanih 
snovi in različnih videnj podob ženske v 

literaturi, dovolj natančno pa se posveti 
tudi biografskim podatkom avtoric, da 
jih lažje umestimo v določen kontekst 
in jih oz. ga razumemo . Rezultat premi-
šljenega dela je zbirka, ki izvrstno poka-
že realno kvaliteto slovenskih pisateljic, 
ki jo hitro, prehitro radi spregledamo. 
               Maja Gregorič

Téa obREHT: TIGRova ŽEna

KlIČI ME Po IMEnU, IZboR KRaJšE PRoZE SlovEnSKIH avToRIC
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vEČnaMEnSKo šPoRTno DvoRano bI v DECEMbRU laHKo PREIMEnovalI KaR v KUlTURno SHaJalIšČE loGaTČanov, noTRanJ-
CEv In vSEH DRUGIH GlaSbEnIH lJUbITElJEv.

boŽIČno-novolETnI KonCERT PIHalnEGa oRKESTRa loGaTEC

KUlTURa

Praznično obarvane melodije loga-
ških godbenikov in polna dvorana 
poslušalcev ustvarijo vzdušje pra-

zničnega razpoloženja, ki ga je z besedo 
zelo težko opisati, četudi si bil del tega, 
del dogodka, ki je ustvarjen s srčnostjo in 
požrtvovalnostjo domačih glasbenikov. Že 
tradicionalno domači pihalni orkester na 
Novoletnem koncertu privabi veliko glas-
benih sladokuscev. Tako je bilo tudi letos. 
Pod umetniškim vodstvom prof. Marja-
na Grdadolnika se je orkester predstavil 
z izvrstnim programom, ki je letos dal še 
poseben poudarek skladbam, napisanim 
originalno za pihalne orkestre, in sicer 
najboljših svetovnih mojstrov: Alfreda 
Reeda, Jana van der Roosta, Erica Whi-
tacre-ja, Bojana Adamiča … Otvoritev 
koncerta je pripadla mistični skladbi Gota, 
skladatelja P. Karlsona. Skladba, v kateri 
se prelivajo vokalni glasovi godbenikov 
z nežnimi solističnimi instrumentalnimi 
vložki. Resnično dobra priredba za orke-
ster. Skladbo je orkester izvedel brez diri-
gentovega vodstva, povsem spontano, kar 
je dalo izvedbi še posebno glasbeno nae-
lektrenost. Marjan pa se pridruži pri drugi 
skladbi A. Reeda – Viva musica, kjer z 
veliko suverenostjo povede orkester skozi 
izjemno delo ameriškega mojstra. Reed 
je nedvomno skladatelj, ki je najbolj iz-
popolnil zvočno sliko pihalnega orkestra 
in je napisal vrsto izjemnih del. Že takoj 
v naslednji skladbi pa se s koncertom Ar-
tieja Shawa predstavi izvrstni solist, kla-
rinetist in koncertni mojster orkestra Rok 
Škrlj. Virtuozno odigrana skladba ob do-
bri podpori ritem sekcije orkestra in ostalih 
pihalcev in trobilcev. Letos pa se prvič de-
bitantsko z orkestrom predstavita tudi dva 
asistenta dirigenta. V koncertni koračnici 
Arsenal orkestru prvič oddirigira Robert 
Albreht, v skladbi Original dixieland 
concerto pa še Janez Žnidaršič. Naj po-
vem, da Marjan Grdadolnik ni samo dober 
dirigent, dober pevovodja, dober učitelj 
klarineta, z veseljem deli tudi znanje in iz-
kušnje na področju dirigiranja. Sledijo še 
skladbe October- E. Whitacre-ja, virtuo-
zna skladba za ksilofon in orkester B. Ada-
miča – Cik- cak z izvrstno solistko Janjo 
Nagode, v Original dixieland concertu 
pa se poleg dirigenta Janeza Žnidaršiča 
predstavijo še solisti Rok Sekirnik, Da-
vor Loštrek, Žiga Čuk, Iztok Flek, Do-
men Gantar in Jure Maček. Zopet sledi 

skladba za solo klarinet Koktel- završno 
kolo Bojana Adamiča. Skozi ritme bal-
kana je svoj klarinet mojstrsko popeljal 
Miha Nagode, dijak KGBL.
Na vrsti pa je vrhunec večera, priredba ir-
ske Riverdance z izvrstnim solistom na 
sopran saksofonu Davorjem Loštrekom 
in atraktivnim ritmičnim nastopom tolkal-
ske sekcije orkestra. Resnično čudovita 
glasba s prekrasnimi melodijami in divji-
mi plesnimi ritmi. Užitek za glasbenike in 
poslušalce! Še posebej pa si bodo ta kon-
cert zapomnili trije mladi klarinetisti, ki 
so si z marljivim delom zaslužili sprejem 
v godbene vrste. To so: Nik Marič, Žiga 
Lukančič in Gregor Lipovec. Čestitamo! 
Uradni del koncerta je orkester zaključil s 

priredbo božičnih melodij A Christmas 
dance party No. 2. Program sta na zelo 
humoren način povezovala Miha Brajnik 
in Anja Sedej, vse obiskovalce pa je ob 
prihajajočem Novem letu nagovoril tudi 
župan občine Logatec Berto Menard. Is-
krena zahvala za pripravo dvorane velja 
dolenjelogaškim gasilcem, predsedniku 
orkestra Miru Sedeju in vsem godbeni-
kom. Za umetniško vodenje pa vsekakor 
dirigentu Marjanu Grdadolniku, ki je letos 
v decembru, verjeli ali ne, na različne kon-
certe v Logatcu in Ljubljani privabil preko 
4000 ljudi. Katanec bi rekel: »Kapo dol!«

Robert Albreht

Pihalni orkester Logatec je dvorano navdušil s svojim koncertom.
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Tolkalska sekcija orkestra je odlično odigrala skladbo Riverdance. 
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ČETRTI lETnI naSToP UČEnCEv GlaSbEnE šolE loGaTEC

PESTRoST GlaSbE In IZvaJalCEv

Učenci Glasbene šole Logatec kajpak nastopajo prek celega šolskega leta redno 
in najbrž tudi uspešno. Letos pa so v resnici vsi ti nastopi podrejeni jubileju 
Glasbene šole, ki bo aprila s posebnimi koncerti obeležil 40. obletnico obstoja 

in uspehov. Tokratni javni nastop, ki je bil četrti v tem šolskem letu, je nakazal raznovr-
stnost instrumentov. Slišali smo pevce, pianiste, klarinetiste, harmonikarje, violončeliste, 
flavtiste in saksofoniste. To sicer niso vsi instrumenti, ki jih poučujejo, a dovolj repre-
zentativni, da lahko rečemo, kako pester je pouk v šoli. Še bolj zanimiv je bil izbor skla-
dateljev in njihovih skladb. Glasbena šola je že zdavnaj presegla miselnost, da »sodijo 
v glasbeno šolo le dela klasičnih skladateljev«. Današnji glasbeni svet dojemajmo le z 
merilom kakovosti. Nekdanje zatekanje le h klasičnim delom je le beg pred novostmi in 
poučevanje že stoletja »preverjenih« del. Naj torej omenim, da smo kajpak slišali Mozar-
ta, Saint Saënsa ali Vivaldija, vendar so mladi glasbeniki z enakim veseljem predstavili 
tudi skladbe ABBE ali Claydermana, poleg tega pa smo slišali tudi nastop ob že posneti 
spremljavi, kar zahteva od izvajalca nezmotljivo interpretacijo, ki te ne »počaka«, če si 
se zmotil. Tudi izvedba na električnem klavirju, kjer se uporablja vnaprej posnet ritem in 
celo zaključna koda neke skladbe, je bil prava poživitev večera. Velika poživitev je bila 
tudi bera najmlajših učencev, ki hodijo v Glasbeno šolo šele leto dni ali celo le nekaj me-
secev. Tudi njihov nastop je bil primeren in vzpodbujajoč. Menim, da bo aprilski koncert 
ob jubileju pester in zanimiv, kot si ga lahko le želimo.

KRAS
Jure Modrijan je že pravi glasbenik, 
čeprav se uči harmonike dobro leto.
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Logatec je kraj z izjemno bogato kulturno tradicijo. Ta sega že 
v čase odločnega narodno prebudnega gibanja v drugi polovi-
ci 19. stoletja in potem, ko so Logatčani ljubiteljsko kulturno 

dejavnost uresničevali predvsem v okviru Sokola in Orla ter drugih 
društev. Največji vzpon je logaška ljubiteljska kulturna dejavnost do-
živela v sedemdesetih letih prejšnjega stoletja, ko so nastala številna 
nova društva in pevski zbori. Že 40 let logaško ljubiteljsko kulturno in 
umetniško dejavnost povezuje Zveza kulturnih društev.

Svojo 40-letnico so logaška kulturna društva proslavila z veliko pri-
reditvijo v Narodnem domu v nedeljo, 16. decembra 2012. Zbrane je 
pozdravil Jurij Švajncer, predsednik Zveze kulturnih društev Logatec. 
Pomemben prispevek Zveze kulturnih društev Logatec v življenju ob-
čine Logatec je poudaril slavnostni govornik, župan Berto Menard. 
Logaška ljubiteljska kulturna dejavnost je pomemben in nepogrešljiv 
del utripa logaške občine. Z uspehi logaških pevskih zborov, glasbenih 
skupin in godb, literarnih ustvarjalcev, ljudskih odrov, likovnih ume-
tnikov ter drugih ustvarjalcev ter poustvarjalcev se Logatec uveljavlja 
tudi v bližnji okolici in slovenskih okvirjih, nekateri se uveljavljajo 
tudi v evropskem merilu. Na prireditvi v Narodnem domu so sodelova-
li Društvo likovnikov Logatec, Kulturno društvo Tabor, Kulturno dru-
štvo Obrtniški mešani pevski zbor »Notranjska«, Kulturno turistično 
društvo hotedršica, Kulturno umetniško društvo Adoramus, Literar-
no društvo Zeleni oblaki, Mladinski center svetega Nikolaja, skupina 
Nazaret, Mladinsko športno-kulturno društvo Dlan na Dlan, Pevsko 
društvo Logatec, mešani pevski zbor, Pevsko društvo invalidov in upo-
kojencev Logatec, Pevke ljudskih pesmi grlice, Twirling klub logaških 
mažoret.

Tina Lukan Jezerčić F
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ZvEZa KUlTURnIH DRUšTEv PRoSlavIla 40-lETnICo 
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aKCIJa ZbIRanJa SPoMInov na 1. SvETovno voJno

ZboGoM oRoŽJE, DobRoDošlI SPoMInI!

Čez dobro leto dni bo minilo sto let 
od začetka prve svetovne vojne. V 
okviru projekta Europeana Aware-

ness od leta 2011 po vsej Evropi potekajo 
akcije zbiranja spominov na ta dogodek, 
med drugim so bile tri v letu 2012 uspešno 
izvedene tudi v Sloveniji. Tudi Knjižnica 
Logatec si želi raziskati bogato zgodovino 
lastnega kraja in okolice iz tega obdobja, 
zbrati spomine, zgodbe in predmete, in jih 
tako ohraniti za prihodnje generacije ter 
jih preko spletnih portalov deliti s širšim 
občinstvom. Vabimo vas, da z nami deli-
te predmete in z njimi osebne, družinske 
zgodbe, spomine na 1. svetovno vojno – 
dokumente, slike, fotografije, razglednice, 
pisma in ostale stvari iz tega časa. Knjižni-
čarji domoznanskih oddelkov bodo pred-

mete fotografirali, preslikali in hkrati zapi-
sali pripadajoče zgodbe ter vam predmete 
takoj vrnili. Katalogizatorji bodo digitali-
zirane dokumente in predmete z zgodba-
mi objavili na spletnih portalih Europeana 
1914-1918 (www.europeana1914-1918.eu/
sl) ter Kamra (www.kamra.si). Dan zbira-
nja spominov na 1. svetovno vojno v Knji-
žnici Logatec je 21. marec 2012 od 9. do 
18. ure. Europeana s svojim projektom vabi 
in spodbuja posameznike, da na portal tudi 
sami prispevajo predmete in zgodbe iz za-
sebnih arhivov in zbirk ter jih na ta način 
predstavijo zbirateljem in ostalim intere-
sentom v Evropi in po svetu. Namen šir-
šega projekta Europeana Awareness je tudi 
povečanje prepoznavnosti Europeane in 
njene uporabe v namene vseživljenjskega 

učenja, hkrati pa spodbujanje različnih kul-
turnih ustanov k ustvarjanju bogate zbirke 
na spletnem portalu. V ta projekt, ki ga vodi 
fundacija Europeana, je vključenih 48 par-
tnerjev iz vseh evropskih držav. Slovenski 
partner je Narodna in univerzitetna knjižni-
ca, v projektu pa sodelujeta tudi Osrednja 
knjižnica Celje in Mestna knjižnica Lju-
bljana, pod okriljem katere bomo spomine 
zbirali tudi v Logatcu. Vse, ki doma hranite 
kakršne koli predmete, dokumente, pisma 
itn. v zvezi s prvo svetovno vojno, vas va-
bimo, da se nam pridružite 21. marca med 
9. In 18. uro v Knjižnici Logatec. Vašega 
obiska in prispevka bomo zelo veseli. Kon-
taktna oseba: Urška Orešnik (01 7541 722,  
oresnik.urska@gmail.com) 

Urška Orešnik

Starši učencev Podružnične osnovne šole hotedršica so v 
decembru poskrbeli za svojevrstno presenečenje. Svojim 
otrokom so namreč pripravili pravo gledališko predstavo 

in jo v predprazničnem času na veliko veselje mladega občinstva 
postavili na oder. Zamisel je zorela že od začetka šolskega leta, ko 
sta učiteljica Simona Peternelj in vzgojiteljica Mateja Podgornik 
predstavili staršem idejo, da bi zaigrali igrico za otroke. »Star-
ši so takoj poprijeli in določili prvo snidenje v sredini oktobra,« 
pojasnjuje Podgornikova. Na prvem srečanju so se dogovarjali, 
katero pravljico bi zaigrali. Ker je Brigita Vehar, ena izmed mam, 
že objavila pravljico, so jo poprosili, naj sestavi še eno, čisto po-
sebno. Potem pa je zadeva stekla ... Starši prvega in drugega ra-
zreda POŠ hotedršica so se dobivali v dvorani pri gostilni Turk, 
kjer so pod režiserskim vodenjem gospe Vehar pridno vadili, iz-
delali kostume in sceno. »Nihče od nastopajočih se ne ukvarja z 
gledališčem, a kljub temu je vsak prispeval pomemben del,« po-
jasnjuje Podgornikova. Priprave so po njenih besedah potekale 
izredno skrivnostno, saj so otroci mislili, da imajo njihovi starši 
zelo pogosto sestanke v šoli, pevske vaje so bile intenzivne, prav 
tako pa se je spremenil tudi urnik telovadbe. Vsak izgovor je bil 
dobrodošel, da le otroci ne bi izvedeli, kaj pripravljajo.« 14. de-
cembra je bila skrivnost razkrita, igrica pa je bila namenjena tudi 
širši  javnosti. Dvorana je bila polna do zadnjega kotička. Pred-
stava je bila sprejeta z navdušenjem in komentarjev »Moja mami 
je sova! Glej mojega atija ...!« ni manjkalo. Naslednji dan je bil 
dogodek glavna tema pogovora med otroki. »To pa še ni bilo vse!  

Lina, lisička, sova, zajček in smrečica so postregli z okusnim peci-
vom in piškoti, ki so jih spekli starši,« dodaja sogovornica. Ker pa 
so to zelo skrivnostni igralci, se ne ve, ali pripravljajo kaj novega. 
Pustimo se presenetiti!                       Blanka Markovič Kocen

Blanka Markovič Kocen

Starši šolarjev iz Hotedršice so otrokom pripravili odlično pre-
senečenje.
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 Ko oTRoKoM ZaIGRaJo STaRšI ...
STaRšI oTRoK IZ PoDRUŽnIČnE šolE HoTEDRšICa PoSKRbElI Za PRESEnEČEnJE
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Gala novolETnI KonCERT SIMFonIČnEGa oRKESTRa CanTabIlE JE USTvaRIl ZGoDbo o lJUbEZnI, KI PREMaGa vSE. 

ZalJUblJEno-lJUboSUMnI CanTabIlE

S pomočjo simfoničnega orkestra 
Cantabile pod vodstvom dirigenta 
Marjana Grdadolnika in violinskega 

loka koncertnega mojstra Mateja Avšiča 
smo se preselili v svet čustev in razmi-
šljanj. Gala novoletni koncert se je odvil 
v večnamenski dvorani Logatec na sobo-
tni večer 29. 12. 2012. Za izjemno delo in 
čudovito odigrani program gredo orkestru 
vse čestitke. Logatčani smo lahko ponosni 
nanj. Program, ki je bil sicer v dveh delih, 
se je začel s skladbo Na lepi modri Donavi, 
najslavnejšim delom znanega skladatelja 
Johanna Straussa mlajšega. Cantabile nas 
je z njo popeljal v čas dunajskega dvora, 
plesnih večerov in sacher tort. Strauss je 
znan kot »kralj valčkov«, slišali pa smo 
tudi njegovo polko Grom in blisk ter hitro 
polko Na lovu. Poslušalci so za trenutek 
lahko pozabili na skrbi, ki so jih čakale 
zunaj. To so tudi nazorno napovedale be-
sede povezovalca Marjana Buniča, ki je 
dejal, da so »prazniki vedno bolj skupaj, 
čas drvi naprej; ustaviti ga zmore le tak 

čaroben večer, kot ga bomo doživeli no-
coj«. Nadaljevanje koncerta je to napoved 
le potrdilo. Slišali smo arijo Kserksesa iz 
opere Kserkses skladatelja Georga fride-
rica händla. Ombra mai fu je uvodna ari-
ja opere, ki je nastala leta 1738. V Perzijo 
(današnji Iran), kjer se zgodba dogaja, nas 
je s presenetljivim glasom prenesel bari-
tonist Lucas Samoza Osterc. Začetne bese-
de arije, ombra mai fu, govorijo o tem, da 
sence nikoli ni bilo; arijo poje Kserkses, ki 
pod svojim najljubšim drevesom, platano, 
občuduje njegovo senco. Lucas Samoza 
Osterc, baritonist slovenskega rodu iz Ar-
gentine, pa je dvorano navdušil tudi z ari-
jo Papagena Der Vogelfänger bin ich ja iz 
opere Čarobna piščal Wolfganga Amadeusa 
Mozarta. Poleg tega smo slišali tudi del naj-
večkrat izvajane Mozartove opere Don Gi-
ovanni. Ta je nastala po zgodbi o španskem 
plemiču don Juanu Tenoriu, ki mu ni bilo 
žensk nikoli dovolj, a se je vsake nemudo-
ma naveličal. Duet La ci darem la mano, v 
operi ga zapojeta Zerlina in Don Giovanni, 

sta z dušo zapela baritonist Lucas Samoza 
Osterc in mezzosopranistka Rebeka hren 
Dragolič. Arija govori o Don Giovannije-
vem zapeljevanju Zerline. Naslovne besede 
La ci darem la mano govorijo o tem, kako 
Don Giovanni daje Zerlini svojo roko in jo 
skuša prepričati, naj pristane na njegovo 
snubljenje. A Zerlina, ki se obotavlja, ni 
tako odločna v svoji ljubezni kot Carmen iz 
istoimenske opere francoskega skladatelja 
Georga Bizeta. Arijo iz te opere je s pevsko 
dovršenostjo odpela Rebeka hren Dragolič. 
Bizetova Carmen je bila prvič uprizorjena 
1875, tri mesece pred skladateljevo smrtjo, 
in kritiki so jo raztrgali. Tako je Bizet umrl 
z mislijo, da je Carmen neuspešno delo. A, 
kako človeško, kmalu po smrti skladatelja 
so opero začeli vsi hvaliti; med prvimi geni-
ji, kot so Čajkovski, Brahms, Wagner in Ni-
etzsche. Bizetova mojstrovina je lik usodne 
ženske povzdignila v mit. Arija, ki je znana 
po uvodnih besedah »L'amour est un oiseau 
rebelle« (sle. ljubezen je uporniška ptica), 
je sicer povzeta po španski pesmi in govori 
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o vztrajni ljubezni, saj Carmen pravi: »Če 
me ne ljubiš, te ljubim, a če te ljubim, se 
pazi«. Ljubezen do ženske je lahko usodna. 
Orkester pa je v program vključil še eno Bi-
zetovo delo – Arležanko, ki je nastala po be-
sedilu Alphonsa Daudeta. Ta si je s Carmen 
delila podobno usodo, saj v skladateljevih 
časih ni bila preveč cenjena. A prav z Arle-
žanko in s Carmen nam je Cantabile prika-
zal bistrovidnega Bizeta, polnega življenj-
ske energije. Odličen izbor! V drugem delu 
programa sta bila tudi dva slovenska skla-
datelja. Naprej nam je Cantabile predstavil 
delo mladega in obetavnega Gala Gjurina z 
naslovom Alpha Centauri ali Alfa Kentavra. 
To je najsvetlejša zvezda oz. dvozvezdje v 
južnem ozvezdju Kentavra; z očesom jo 
vidimo kot eno zvezdo, zaradi navidezne-
ga sija pa je na tretjem mestu najsvetlejših 
zvezd na nočnem nebu. A v tistem trenut-
ku sta bili najsvetlejši zvezdi Simfonični 
orkester Cantabile in violinistka Manca 
Rupnik. Navdušenja nad izvedenim delom 
ni skrival niti avtor Gal Gjurin. Drugo delo 

je prispeval Aldo Kumar, slovenski sklada-
telj, rojen v Travniku pri Idriji. Istralija, ki 
jo je Cantabile odlično interpretiral, je na-
stala leta 1996 kot suita za flavto, klarinet, 
sopran saksofon, tolkala in godala. Canta-
bile je odigral tudi Panis Angelicus belgij-
skega skladatelja Césarja francka (pela je 
solistka  Rebeka hren Dragolič) s slovesom 
čudovitega improvizatorja in skladbo Na-
varra Pabla de Sarasate, ki sta jo kljub njeni 
tehnični zahtevnosti z neverjetno lahkostjo 
odigrala violinista Manca Rupnik in njen 
profesor Vasilij Meljnikov. Sarasate je bil 
namreč violinist in je komponiral predvsem 
za »svoj« instrument, njegove skladbe pa so 
tehnično virtuozne in so preizkusni kamen 
za vsakega violinista. Meljnikov in Rupni-
kova sta odigrala tudi Tango ljubosumja, 
najbolj znano delo danskega skladatelja in 
violinista Jacoba Gadeja; žal pa je nagajalo 
ozvočenje. Kot se za tak večer spodobi, je 
bil zaključek tako rekoč filmski. Cantabile 
nam je zaigral skladbo irskega skladatelja 
Ronana hardimana, ki je za plesni šov Mi-

chaela flatleya, irsko-ameriškega plesalca, 
z naslovom Lord of the Dance (slovensko 
Gospodar plesa) napisal glasbo, ki ne gre 
samo v ušesa, pač pa tudi v pete. Kot da je 
simfonični orkester Cantabile to skladbo 
izbral nalašč za zaključek prednovoletnega 
koncerta: zgodba govori o gospodarju plesa 
in njegovem boju zoper zlega temačnega 
gospodarja »Don Dorcha«, ki si je želel za-
vzeti Planet Irsko. Gospodar plesa temač-
ne sile premaga in nas poduči, da ljubezen 
premaga temno silo. Da bi to le obveljalo v 
2013. – Tudi v občini Logatec. 
Orkester je odigral še dva dodatka, kon-
cert pa ponovil naslednji dan v dvorani 
hotela Union v Ljubljani in sredi januarja 
v Postojni. Ljubljanska izvedba je bila po 
mnenju poslušalcev še prepričljivejša, ker 
je izzvenela brez ozvočenja, postojnskemu 
koncertu pa je podžupanja kar z odra izrekla 
priznanje z besedami, da takšnega aplavza v 
Postojni že dolgo ni bilo!

mag. Neža Sautet

Simfonični orkester Cantabile nam je pričaral ljubezni poln prednovoletni večer. 
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šPoRT

GlaSba

PREDavanJa

18. 2. 2013 ob 17:30 uri (začetna stopnja), ob 19. uri (druga stopnja) in ob 20:30. uri (nadaljevalna stopnja), nova telovadnica Logatec:
Pomladanski semester Joge v vsakdanjem življenju
S seboj prinesite udobno oblačilo, podlogo za ležanje (armafleks) in tanko odejo.

14. 2. 2013, ob 19.30. uri, Knjižnica Logatec:
Zakon privlačnosti v praksi, prestavitev knjig in predavanje Snježane Ristić
Org. in info: Knjižnica Logatec, 01 7541 722

18. 2. 2013, ob 17.00. uri, Knjižnica Logatec:
Srečanje članov mladinskega bralnega krožka Beremo na kvadrat, ker beremo in se pogovarjamo
Org. in info: Knjižnica Logatec, 01 7541 722; vabljeni tudi mladi bralci, ki še niste člani bralnega krožka!

21. 2. 2013, ob 19.00. uri, Krajevna knjižnica Rovte:
Čudoviti svet mineralov in kristalov, predavanje Vilija Rakovca
Org. in info: Knjižnica Logatec, 01 7541 722

21. 2. 2013 ob 19. uri, Jožefova dvorana Doma Marije in Marte v Dolnjem Logatcu:
Kultura dialoga v božjih očeh, pogovor z Milado Kalezić
Milada Kalezić, dramska igralka, dobitnica Borštnikovega prstana pravi: »Vedno mi pravijo, naj ne govorim toliko o Bogu in naj ta 
odnos z njim ostane moja zasebna stvar. Vendar bi bila to velika laž, vsa moja resnica je v Njem«. Povabite tudi znance in prijatelje! 
Vstop prost.

26. 2. 2013, ob 19.00. uri, velika dvorana Narodnega doma Logatec:
Ekvador in Galapagos, potopisno predavanje Petre in Janeza Matosa
Org. in info: Knjižnica Logatec, 01 7541 722

9. 3. 2013 vas Zdravstveni dom Logatec vabi na Gregorjev sejem s temami:
Ali veste, kakšni smo znotraj? Sprehodimo se po napihljivem modelu debelega črevesa in danke (od 8.00. do 16.00. ure - prostor pred 
lekarno)
Nenadno srčno smrt lahko preprečimo! - Avtomatski električni defibrilator – lahko ga uporabite tudi vi (od 11.00. do 13.00. ure - 
prostor pred lekarno)
Ali še znate nuditi prvo pomoč? - Predavanje bo pripravila in vodila Blagica Džaić, dr. med., spec. šol. med. (ob 11.00. uri - v sejni 
sobi ZD Logatec v 2. nadstropju) Vljudno vabljeni! Organizacija in info: Zdravstveni dom Logatec

13. 2. 2013 ob 18.00. uri, Narodni dom Logatec:
Plestkalnica 2013, območna revija plesnih skupin in posameznikov, ki delujejo na območju občine Logatec.
V letu 2013 se bo odvijala že enajstič zapored. Predstavile se bodo skupine in posamezniki s tekočo produkcijo, miniaturami ali plesnimi 
predstavami. Organizacija in info.: JSKD OI Logatec, T 01/7591 740, www.jskd.si

17. 2. 2013, ob 18. uri, športna dvorana Logatec:
Dobrodelni Karitasov koncert
Logaška Karitas vsako leto organizira dobrodelni koncert. Letos bo na njem več kot 180 nastopajočih: simfonični orkester Cantabile s 
solisti, folklorna skupina KTD hotedršica, kitarski orekster GŠ Logatec, skupina Nazaret, združeni mladinski pevski zbor OŠ 8 talcev, 
KUD Adoramus, logaški skavti, folk idoli. Program povezuje Marjana Debevec z Radia Ognjišče. Cena vstopnic: 8 evrov v predprodaji 
in 10 evrov na dan koncerta. Denar bo uporabljen za stiske ljudi – plačilo položnic in nakup hrane, saj je v naši župniji kar nekaj ljudi, 
ki pred kratkim izgubili službo in se pridružili že številnim drugim brezposelnim. Pomoč bo namenjena tudi družinam. Logaška Karitas 
zato vabi vse ljudi dobrega srca, da se udeležijo koncerta, nam pomagajo s svojim prispevkom, nastopajoče pa nagradijo s svojo priso-
tnostjo. Iskrena hvala. Organizacija in info: Karitas Logatec.

7. 3. 2013 ob 19.00. uri, dvorana Glasbene šole Logatec:
6. nastop učencev GŠ Logatec

13. 3. 2013: Narodni dom, Logatec ob 18. uri:
Zapojmo pomladi, 45. revija otroških in mladinskih pevskih zborov, Organizacija in info.: JSKD OI Logatec.



39loGašKE novICE – FEbRUaR 2013 – šT. 1–2

ZaHvalE

ANTON DEBEVEC
upokojeni šofer

7. 1. 1940-19. 12. 2012

Ob boleči izgubi moža, očeta in starega ata se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom in sosedom za izrečeno sožalje 
in darovane sveče. Zahvaljujemo se tudi osebju ZD Logatec, 
posebej dr. Katarini Turk, hvala gospodu župniku Janezu 
Komparetu, Komunalnemu podjetju Logatec in osebju Doma 
starejših občanov Logatec.

Žalujoči žena Fani, Mateja in Andreja z družinama.

Po hudi bolezni nas je zapustil

FRANC MOLK
1941-2012

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom iz Planine za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče. Zahvaljujemo se osebju ZD Logatec, posebej g. 
Ladu Korenču za prijazne in tolažilne besede, ter Onkološkemu 
inštitutu Ljubljana. Zahvala tudi g. župniku Janezu Komparetu 
za lepo opravljen obred. Zahvaljujemo se tudi g. Gorazdu 
Bošnjaku in KP Logatec za organizacijo pogrebnega obreda. 
hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi.

MOHAR ANTON
Stara c. 20 Logatec

1. 12. 1930-20. 11. 2012

Iskreno se zahvaljujem vsem, ki ste se poslovili od njega  
in darovali sveče.
Posebej hvala zdravstvenemu osebju ZD Logatec  
in Komunalnemu podjetju Logatec.

Njegova žena Ana 

FRANCKA MAROLT

Iz Petkovca 42

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in 
sveče. hvala pogrebni službi Janeza Pečkaja in iskrena hvala 
župniku g. Janezu Petriču za lepo opravljen obred. hvala vsem, 
ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

ZaHvala ZaHvala

ZaHvala ZaHvala

Odšel si tja, kjer ni več bolečin,
a nate bo ostal večni spomin.

Niti zbogom nisi rekel,
Tudi roke ne podal,
smrt te vzela je prezgodaj,
a v naših srcih boš ostal.
Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,
nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči.

V 87. letu nas je zapustila  
naša draga mama




